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A martfûi rendõrségi események összefog-
lalója Cserényi Iván hadnagy õrsparancsnok 
jelentése alapján készült.

Október 10-én a reggeli órákban a vasútállomás 
mögött hatósági ellenõrzést végeztek a helyi rendõrök, 
melynek során szabálysértési eljárást indítottak egy 
gépkocsivezetõ ellen a lejárt zöldkártya ügyében. Illetve 
az 5 személyes autóban 6 fõ utazott, ezért az egyik utas 
kiszállítására került sor.

Október 13-án szintén ellenõrzést követõen derült 
ki, hogy egy mezõtúri lakos lejárt mûszaki engedéllyel 
közlekedett pótkocsis teherautójával. A feljelentés 
megindult az ügyben.

Október 14-én egy botrányosan viselkedõ helyi 
lakost szállítottak mentõvel Szolnokra a pszichiátriára. A 
mentõsök az elszállításhoz rendõri segítséget kértek.

Október 16-án készült feljelentés egy rákócziújfalui 
lakos ellen, aki az autóbuszváróban köztisztasági 
szabálysértést követett el.

Október 17-én a Május 1 útról ismeretlen tettes egy 
lezáratlan, bordó színû, 26-os, nõi MTB kerékpárt 
tulajdonított el. A lopással okozott kár értéke 15 ezer Ft.

Szintén ezen a napon a hajnali órákban közterületen 
tiltott alkoholt fogyasztott egy kengyeli lakos, aki ellen 
szabálysértési feljelentést tett az intézkedõ rendõr.

Ugyancsak alkohol fogyasztása miatt intézkedtek 
rendõreink egy személyautó vezetõjével szemben, akit 
az éjszakai ellenõrzés során kaptak el. A sofõrt ittas 
vezetés vétsége miatt további vér- és vizelet vizsgálatra 
szállították Tiszaföldvárra az ügyeletre. Az eljárás meg-
indult az ügyben.

Október 19-én érkezett feljelentés a Lidl áruházból a 
helyi rendõrõrsre lopás ügyében. A tolvaj 3 ezer Ft 
értékben sajtot tulajdonított el.

Szintén 19-én egy helyi lakos jelentette, hogy 
ismerõse az õ nevére vásárolt telefonok elõfizetési díját 
nem fizeti. Az elõfizetést nem teljesítõ illetõ ellen csalás 
ügyében folyik az eljárás.

Október 20-án a reggeli órákban egy körözés alatt 
álló martfûi személyt állítottak elõ rendõreink.

 Ugyancsak ezen a napon tettek garázdaság 
szabálysértési feljelentést a Virág úti ABC dolgozói egy 
személy ellen, aki az eladókkal trágár hangnemben 
kiabált, szitkozódott, garázda módon viselkedett.

Október 21-én történt egy közúti baleset a Martfû 
felé vezetõ út törökszentmiklósi elágazásában. Egy 
Szolnokról Martfû felé tartó gépkocsi elé féktávolságon 
belül kifordult egy terepjáró, melynek sofõrje megállás 
nélkül távozott. A személyautó vezetõje az ütközés 
elkerülése érdekében a kormányt elrántotta, és ennek 
következtében az árkon keresztül az ott lévõ telek 
kerítését átszakítva a ház falának ütközött. Az autó 
vezetõjét mentõvel szállították kórházba, nem szen-
vedett súlyos sérüléseket.

Október 23-án a Törökszentmiklós felé vezetõ útról 
jelentettek õzbalesetet. A keletkezett kár 50 ezer Ft.

Október 25-én egy Virág úti házban kialakult családi 
botrány következtében intézkedtek a rendõrök. 
Figyelmeztetésben részesítették a botrányt okozó férjet.

Október 25-én a késõ esti órákban az egyik Szolnoki 
úti sörözõ elõl próbáltak kerékpárt lopni, de tetten érték 

az elkövetõt. A kerékpárlopás kísérletérõl tett szabály-
sértési bejelentés kárértéke 10 ezer Ft.

Október 27-én a Munkácsy úton egy, a pszic-
hiátriáról engedély nélkül eltávozott személyt 
ellenõriztek a rendõrök, majd visszaszállíttatták a 
Hetényi Géza Kórházba.

Szintén ezen a napon jelentették a Lidl áruházból, 
hogy egy illetõ 13 ezer Ft értékben próbált eltulaj-
donítani különféle árucikkeket. Az ágasegyházai 
elkövetõ ellen szabálysértési feljelentést tettek.

A következõ nap éjjelén a Sallay úton észleltek a 
járõrök egy földön fekvõ, ittas, magatehetetlen személyt. 
A biztonsági intézkedést végrehajtva kórházba szállít-
tatták kivizsgálás céljából.

Október 30-án éjszaka 0 óra 15 perckor érkezett a 
helyi rendõrõrsre bejelentés arról, hogy feltehetõen 
elektromos meghibásodás miatt, a Varga K. úton egy 
családi ház teljes tetõszerkezete leégett. Személyi 

RENDÕRSÉGI HÍREK
11 millió forintos kárt okozott az elektromos tûz a családi házban

sérülés nem történt. A tûz által okozott kár értéke 11 
millió Ft.

Október 31-én ismét a Lidl áruházból érkezett a 
bejelentés egy martfûi személy ellen, aki 1.499 Ft ér-
tékben lopott az üzletbõl.

November 2-án a Kun B. úton egy családi ház 
garázsába törtek be, ahonnan 320 ezer Ft készpénzt 
tulajdonítottak el. Ismeretlen tettes ellen a nyomozás 
betörés és lopás ügyben megindult.

November 2-án a Szolnoki úton közlekedési baleset 
során egy kislány kerékpárjával elesett. Megfigyelésre a 
megyei kórházba szállították ahol kiderült, hogy nem 
szenvedett sérüléseket.

Az elmúlt idõszakban is számtalan szabálysértési 
ügyben intézkedtek rendõreink és nagy számban kény-
szerültek feljelentést tenni lejárt zöldkártya, jogosítvány 
nélküli gépkocsivezetés, érvénytelen forgalmi és mû-
szaki engedély, illetve a kötelezõ biztosítás hiánya miatt.

Ismét felhívjuk a figyelmüket arra, hogy a biztonsági 
övek, a gyermekülések és a bukósisakok használata 
kötelezõ. Ezek hiánya nagy összegû büntetést von maga 
után.                                                             Kûhár I.

ságok vezetõi és hajózási szakértõk – rész-
vételével országos õszi konferencia színhelye  
volt a Martfû Termálhotel október 27-én.

– Mi volt a rendezvény célja?  – kérdez-
tem Orosz Dalmát, a Hajózási  Osztály fõ-
osztályvezetõjét, a konferencia fõszervezõjét.

A célunk az volt, hogy a tiszai hajózásban 
érdekelt felek megismerjék egymás problé-
máit a biztonságos hajózásra vonatkozóan, 
mert reméljük, hogy az együttmûködés ja-
vulása elõsegíti a biztonság növekedését is.

– Milyen témák kerültek még napirendre?
– A mi szervezetünk elõadói tiszai balese-

teket ismertettek és elemeztek, és a csónak-
balesetek problémáival foglalkoztak. A ha-
józási hatóság budapesti, ill. regionális szak-
emberei a különféle engedélyezési eljáráso-
kat ismertették (kikötõk, hajóépítés, hajó-
zási vizsgák). A révhajósok képviselõi a 
tiszai komphajózási technológiákat ismer-
tették, kiemelten a köteles kompokat. A víz-
ügyi igazgatóságok munkatársai a hajózó út 
paramétereirõl és a vízi út karbantartásáról 
számoltak be többek között.

– Martfûi Tisza szakasz vonatkozása volt-
e a konferenciának?

A vízi közlekedés országos helyzetérõl Martfûn

– Konkrétan nem, de mivel konferenci-
ánkat megtisztelte a város polgármestere, 
konzultáció volt a vezsenyi komp helyze-
térõl. Többször is szóba került továbbá, 
hogy amíg a Tisza déli és északi szakasza 
szinte egész évben hajózható, addig a Kis-
köre - Csongrád közötti szakasz rendkívül 
gázlós. Ez nagymértékben akadályozza a 
hajózást, gátolja a turista forgalmú személy-
hajózást csak úgy, mint a kikötési lehetõ-
ségek gyér volta.

– Sok kínálkozó lehetõségbõl miért éppen 
Martfût választották a konferencia színhe-
lyéül?

– A Tisza-part közelsége, a korszerû Ter-
málhotel adottságai nagyon megtetszettek. 
Jól döntöttünk, mert hasznos és szép napot 
töltöttünk ebben a kisvárosban. Személyes, 
baráti kapcsolatok is fûznek Martfûhöz, 
hiszen sok szülõvel, diákkal dolgozunk 
együtt a Panda Nemzetközi Gyermek Ala-
pítványban, és 2005-ben együtt utazhattam 
a martfûi tehetséges kötélugró lányokkal Pe-
kingbe a kulturális delegáció tagjaként.

Reméljük a jövõ nyári találkozást, köszö-
nöm a tájékoztatást.  

Kécskeiné Vad Ibolya

A Gazdasági és Közlekedési 
Minisztérium 2006 januártól létre-
hozta a Közlekedésbiztonsági 
Szervezetet /KBSZ/. Feladata a lé-
gi, a vasúti és a  vízi balesetek, sú-
lyos események független szakmai 
vizsgálata, az elemzésekbõl levon-
ható tanulságok alapján a mege-
lõzés elõsegítése.

Közel 60 szakember – a KBSZ, 
a Tiszai és Dunai vízirendészetek, 
a hajózási hatóság képviselõi –  a 
Révhajósok Országos Szövetsége 
tagjai, a Tiszai Vízügyi Igazgató-
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Már hónapok óta kapkodjuk a fe-
jünket, a legtöbb ember bizonytalan, nem 
tudjuk mire vélni a nagy felhajtást az új 
típusú influenza körül. Pánikkeltés vagy 
ügyes reklámfogás? Vagy valóban világ-
méretû a veszély? Dr. Despotov Svetozár 
háziorvost kérdeztük.

– Mit tudnak az orvosok a virológusok, mi 
ez a H1N1?

– Ez a vírus meglehetõsen érdekes, több 
vírusból áll össze. Elõször egy madár-
influenza vírusból, ami valamikor bekerült a 
sertésbe, ott nem okozott betegséget,  de 
kombinálódott a sertésinfluenza kétfajta 
vírusával és ez, a már három összetevõjû 
vírus a végén kombinálódott az  emberi influ-
enza vírusával. Így kialakult egy négy ösz-
szetevõjû vírus, amelyben talán a  leggo-
noszabb a madárinfluenza vírusa. Nagy 
valószínûséggel ez a felelõs a halálos vérzõ 
tüdõgyulladásokért, míg az emberi influen-
zavírus a nagymértékû gyors elterjedéséért.

– Miért veszélyesebb a H1N1, mint az ál-
talános influenza vírusok, hiszen ez  utóbbiak 
is évrõl évre megújulnak, változnak?

– A veszélyességét a megbetegedettek 
nagy száma adja. A klasszikus régi, szezo-
nális influenzában az elhalálozás 1%-ra tehe-
tõ, míg ebben a betegségben 0,01% körül 
van. Tehát lényegesen kevesebb a szövõd-
mény, viszont várhatólag a megbetegedettek 
száma sokkal nagyobb lesz, ez adja az egyik 
veszélyeztetettségi tényezõt. A másik – nem 
tudjuk, hogy miért –, a  kismamákra foko-
zottan veszélyes, tízszer nagyobb az õ koc-
kázatuk. A harmadik, hogy elsõsorban a 
fiatalokat betegíti meg, és idõnként – ezt sem 
tudjuk, hogy miért – teljesen egészséges 
szervezetû fiatal emberek is meghalnak.

– Vannak-e az új típusú influenzának csak 
ezt a betegséget jellemzõ tipikus tünetei?

– Sajnos nincsenek tipikus tünetek.  
Akármilyen egyéb õszi - téli  vírussal össze-
téveszthetõk a tünetek. Általában lázzal szo-
kott járni, nagy elesettséggel, gyengeséggel, 
szédüléssel, idõnként orrfolyással, torokfá-
jással, végtagfájdalmakkal. Nos, ezt a legtöbb 
vírusra elmondhatjuk. Amiben talán külön-
bözik – és ez szintén az alattomosságát jelzi 
–, az esetek kb. 20%-ában nem is produkál 
lázas állapotot, bizonytalan  tüneteket mutat, 
és ami még talán jellemzõ rá, hogy gyak-
rabban jelentkeznek emésztõrendszeri tüne-
tek (hányinger, hányás, hasmenés). Egyéb-
ként klinikailag nem különíthetõ el az általá-
nos influenzától.

– Most már olyan híreket is hallani, hogy 
az egészséges immunrendszerû fiatalok a 
legveszélyeztetettebbek a H1N1 fertõzéssel 
szemben. Amikor az erõs immunrendszer ké-
pes az erõteljes védekezésre, akkor hogy le-
hetséges ez?

– Erre nagyon egyszerû a magyarázat. Ha-
sonló vírusok már valamikor 1957 elõtt 

betegítettek meg embereket Magyarországon 
is. A lakosság idõsebb része ezért valamilyen 
formában ezen víruskomponensekkel talál-
kozhatott és egyfajta védettség kialakulhatott. 
A fiatalokban ez a védettség abszolút nem áll 
fenn, ezért õk gyakrabban betegszenek meg.

A védõoltáson kívül az egyéb védekezési 
módok is igen fontosak. Ezek általános 
módszerek. Figyeljünk arra, hogy megpró-
báljuk kerülni azokat a helyeket, ahol töme-
gek fordulnak meg. Kerüljük a tömegköz-
lekedési jármûveket, bevásárlóközpontokat, 
tömeges rendezvényeket, stb. Ha lehetséges,  
az orvosi rendelõket, azok várótermeit is 
érdemes elkerülni. Ha valaki beteg,  mások 
érdekében ne látogasson közösséget. Min-
denképpen javasolt a szájkendõ használata és 
a fokozott higiénia. Ami még nagyon fontos: 
védhetjük magunkat és más embereket, 
különösen a kismamákat, kisgyerekeket úgy 
is, hogy beoltatjuk magunkat a védõoltással.

– A védõoltással kapcsolatban megosz-
lanak a vélemények. Mi az, ami mellette 
illetve ellene szól?

– Sajnos nagy a bizonytalanság a vé-
dõoltásokkal kapcsolatban, ami valószínûleg 
több dologra vezethetõ vissza. Az emberek el 
vannak bizonytalanodva, nem hisznek abban, 
hogy létezik hatalom, ami jót akar – ez az 
egyik probléma. A másik, hogy számos fele-
lõtlen nyilatkozattal találkozhatunk. Sajnos 
sok olyan álhír jelenik meg a sajtóban, amely 
a védõoltás ellen szól és megtéveszti az em-
bereket. Sajnálatos az is, hogy idõnként maga 
a szakma is furán viselkedik.  Nem egységes, 
ellentmondó nyilatkozatok hangzanak el, 
maga a gyógyszergyártó érdekszövetség is 
idõnként bekavar, valószínûleg a háttérben 
álló külföldi gyógyszergyárak hatására.  Az 
igazat megvallva a helyzet sokkal egysze-
rûbb, és most, hogy a járvány közelít felénk, 
ezek a sajtóhangok nagymértékben mér-
séklõdtek, eltûntek. A probléma ott kezdõdik, 
hogy nagy valószínûséggel a tévhitek, rém-
hírek miatt emberek fognak meghalni, hiszen 
nem oltatták be magukat.

– Kik kaphatnak ingyenesen védõoltást?
– Az ingyenes védõoltás három lépcsõben 

zajlik. Vannak akik azonnal megkaphatják: 
õk a krónikus betegek, akiknek az egészségi 
állapotát nagymértékben veszélyezteti az 
adott betegség, pl. szív- és érrendszeri be-

tegek, máj-, vese betegek, csökkent immu-
nitással élõ daganatos betegek, valamint az 
egészségügyi dolgozók és a  szociális 
intézmények dolgozói. A második fázisban – 
ez zajlik most Martfûn – megkaphatják az 
általános iskolába járó tanulók és az õket 
tanító pedagógusok. Harmadik ütemben a  6-
tól 36 hónapos csecsemõk hozzátartozói.

– Martfûn tudhatunk-e regisztrált H1N1 
vírussal fertõzött betegrõl?

– Jelenleg nem tudunk ilyenrõl, nem is 
tudhatunk, hiszen ahhoz, hogy pontosan 
regisztráljuk, a tesztet kellene megvenni. A 
teszt drága és pontatlan. Azonban a tünetek 
alapján biztos vagyok benne, hogy már nem 
egy H1N1-es vírusos embert láttam.

Nem kell megijedni ettõl a betegségtõl! 
Mint ahogy említettem is, lényegesen keve-
sebb a szövõdmény. A teendõ az, hogy fel-
hívjuk a beteg figyelmét arra,  hogy óvakod-
jon a közösségtõl, lázat csillapítson a szo-
kásos módon, tüneti kezelést alkalmazunk,  
majd visszahívjuk a beteget néhány nap 
múlva, hogy ellenõrizzük, szövõdmény 
mentes-e.

– Martfûn igényli a lakosság a H1N1 
vírus elleni védõoltást?

– Most már igénylik. Amióta az ukrajnai 
hírekrõl hallottak, többen jelentkeznek. 
Korábban lasszóval kellett fogni az embe-
reket, most nem gyõzzük a védõoltásokat 
beadni.  Szerencsére megfordult a közhan-
gulat. Oltóanyagunk is van elegendõ.  Ko-
rábban okozott gondot a hiány, de amióta az 
ÁNTSZ foglalkozik a szállítási rendszerrel,  
probléma nélkül eljut az oltóanyag a pati-
kákba és a rendelõkbe.

– Érdemes-e egyszerre beadatni az álta-
lános és az új típusú influenza elleni vak-
cinát?

– Igen, a leírások is ezt javasolják. Ér-
demes egy idõben oltani, az  egyiket a jobb, 
illetve a másikat bal karba adatni.

Sok mindent leírnak mellékhatásként. 
Leggyakrabban helyi fájdalom szokott kiala-
kulni. Eddig más mellékhatással nem talál-
koztunk. Azt kell, hogy mondjam az eddigi  
tapasztalatok alapján, hogy az új influenza 
oltásnak jóval kevesebb a mellékhatása  is, 
mint a réginek.

– Kijelenthetõ, hogy 100%-os védelmet 
nyújt a védõoltás?

– Nem! Véletlenül sem mondhatunk ilyet, 
a legjobb esetben is körülbelül  80%-os a 
védõoltás sikere, és nagyon fontos,  hogy a 
sikere attól is függ, mikor és kinek adjuk be. 
Leginkább a fiatalok körében mutatkozik a 
nagyobb hatás. Az idõsebbek körében keve-
sebb mint 80%-os a sikere  az oltásnak. De 
még ha nem is teljes  a hatás, akkor is bizo-
nyos védelmet biztosít.

– Doktor úr! Ön beoltatta magát és 
családtagjait?

– Igen, én elsõként kaptam meg a vé-
dõoltást itt a körzetemben, és a családomat is 
beoltottam természetesen.

Kûhár Ildikó

Az orvos válaszol … H1N1
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Október 29-én tartotta legutóbbi ülését 
Martfû Város Önkormányzatának Kép-
viselõ-testülete. Önkormányzati határo-
zatban ismerték el a martfûi  karate klub 
nemzetközi sikereit, felmérték a vendég-
látóhelyek éjszakai nyitva tartásának 
hatásait, felülvizsgálták az önkormányzat 
ifjúságpolitikai koncepcióját, döntöttek a 
helyi gyermekélelmezésre vonatkozó szer-
zõdés felmondásáról és a készülõ,  Martfût 
bemutató könyv kiadásának támoga-
tásáról. 

Elsõ napirendi pontként a Victory 
Martfûi Kyokushin Karate Klub világ-
bajnokságon elért eredményeiért fejezte 
ki köszönetét és tiszteletét a klub verseny-
zõinek a képviselõ-testület. Balla János, 
Balogh Zsolt, Búzás Gábor, Csõke Ildikó, 
Kovács Sándor, Körmöndi Lídia, Papp 
László, Petõ Krisztián, Szabó Anikó, Szabó 
Tímea, Szûcs Gergõ, Tátrai Ádám, Wágner 
Eszter valamint Stefanovics József, a csapat 
edzõje „Martfû sportjáért” elismerõ okleve-
let vehetett át dr. Bakonyi Péter polgármes-
tertõl.

Egy rendkívül hosszú utazás jeles ál-
lomásaként határozta meg a klub a világ-
bajnokságon elért eredményeit Stefanovics 
József. Ahogyan fogalmazott: a karate világ-
térképén Martfû fontos hely. Köszönetet 
mondott sporttársainak, a szülõknek, min-
denkinek, aki támogatásával hozzájárult a 
klub sikereihez. Ígéretet tett, hogy igye-
keznek tovább öregbíteni Martfû hírnevét.

Az egymillió dolláros költségvetésû vi-
lágversenyen hatvan ország versenyzõi in-
dultak, és számos vendég érkezett hazánkba 
a világ minden pontjáról. Mivel a martfûi 
klub a legerõsebb, legsikeresebb kyokushin 
szervezet Magyarországon, ezért az Európa-
bajnokságon részt vett csapat automatikusan 
kvalifikálta magát a világbajnokságra. Az 
ezt követõ válogatóverseny ugyancsak je-
lentõs sikerrel zárult a martfûi klub számára, 
ami elõrevetítette, hogy nagy csapattal tud-
nak részt venni a nemzetközi megméret-
tetésen.

Hazai és külföldi edzõtáborok, versenyek 
segítették a felkészülést. A klub martfûi 
központi edzõtermében, valamint a tisza-
földvári és budapesti edzõtermeikben heti 
tíz-tizenkét edzésen készültek, egyetem, 
munka, sokszor mindkettõ mellett egyszer-
re. Az edzésterveket Stefanovics József 
állította össze. Módszere bizonyított, képes 
volt arra, hogy ezeket a fiatalokat eljuttassa 
egy világversenyre. Jól elvégzett és megter-
vezett munkával, sok lemondással, odaadás-
sal indulhattak a világbajnokságon, ami ön-
magában is dicsõség. Azt pedig, hogy szinte 

mindegyikük tudott nyerni két-három kört, 
edzõjük is megdöbbentõ eredménynek 
tartja. A klub hat sportolója jutott a világ 
legjobb nyolc versenyzõje közé, és volt, aki 
még ennél tovább is ment. Balogh Zsolt a 
késõbbi világbajnokkal szemben nagyon 
szoros, egyenlõ küzdelmet követõen, maga-
sabb súlya miatt maradt alul. A legfényesebb 
siker Petõ Krisztián bronzérme, ami, aho-
gyan Stefi fogalmazott, nem csak az õ, 
Krisztián és a klub életében, de a város törté-
netében is az egyik legnagyobb sportsiker.

Petõ Krisztiánnak az utolsó két küzdelem 
elõtt tört el a keze deszkatörés közben. Nem 
mutathatta ki a fájdalmát, hiszen azt a kame-
rák kereszttüzében a leendõ ellenfelei is lát-
hatták volna. Visszanyomkodta a kiálló 
csontot, törte tovább a deszkákat könyökkel 
és lábbal. A sérülés rögzítését követõen pe-
dig tovább folytatta a versenyzést. Ezek után 

KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS
Bizonyították, hogy egy ilyen kisvárosból is messzire lehet jutni

Jelentõs lépések a lakók nyugalma érdekében

Egy évvel ezelõtt tûzte napirendre a 
testület a közterületek rendjével kapcsolatos 
intézkedéstervezetet, azzal a céllal, hogy a 
közterületen történõ szeszesital-fogyasztás 
korlátozásával visszaszorítsa az esetenként 
elõforduló garázda cselekményeket, rend-
zavarást, szabálysértéseket. Akkor úgy ítél-
ték meg, hogy nem indokolt az üzletek éj-
szakai nyitva tartásának korlátozása, mert 
„ezzel a lakosság nyugalma a kulturált 
vendéglátás, valamint az idegenforgalom 
korlátozása nélkül nem biztosítható”.

Ez év januárjától tilos városunk közterein 
a szeszesital-fogyasztás. Az év során számos 
eljárásra került sor martfûi és környékbeli, 
általában fiatalkorú elkövetõkre vonatko-
zóan a tilalom megszegése, valamint köz-
tisztasági szabálysértés miatt.

Felvetõdik a fiatalkorúakat alkohollal ki-
szolgálók felelõssége is, de ennek bizo-
nyítása – a tettenérés kivételével – rendkívül 
nehézkes, mivel a fiatalok körében nem 
ritka, hogy nagykorú személlyel kéretik ki a 
szeszesitalt a pultostól, aki aztán továbbadja 
az alkoholt a 18 éven aluliaknak.

Martfûn két éjszakai nyitva tartó vendég-
látó üzlet mûködik: a Centrum Sörözõ, va-

õ vehette át a világbajnokság legharcosabb 
versenyzõjének járó elismerést is. 

A képviselõ-testület ülésén gratulált és 
további szép sikereket kívánt, bizottsága 
tagjai nevében is, a kiváló sportolóknak Tar-
jányiné Tasnádi Edit, az oktatási, mûvelõ-
dési, sport, civil- és egyházi kapcsolatok bi-
zottságának vezetõje.

* * *
Következõ napirendi pontként „az egyes 

üzletek éjszakai nyitva tartásával, a 
közterületek rendjével és a szeszesital 
közterületen történõ fogyasztásának 
tilalmáról szóló helyi rendelet beveze-
tésével kapcsolatos tapasztalatokról” 
készült tájékoztatót értékelték a képviselõk.

lamint a Wise Monkeys Pub. Ezekkel az üz-
letekkel kiemelten fontosnak tartja az 
együttmûködést az önkormányzat. 

A két vendéglátóhely, az önkormányzat-
tal és a helyi rendõrõrssel való kapcsolat-
tartás eredményeként, több pozitív intézke-
dést tett a korábban elõforduló problémák 
kezelésére. Lukács Róbert, a vendéglá-
tóhelyek tulajdonosa írásban is beszámolt 
ezekrõl az intézkedésekrõl, és a képviselõ-
testület ülésén is készséggel válaszolt a 
jelenlévõk kérdéseire. 

– Nem a tõlük távozó vendégek rongál-
nak, törnek üvegeket a városban. Péntek és 
szombat esténként fokozottan ellenõrzik a 
bejáratnál,  hogy az üvegeket, a poharakat 
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ne lehessen kivinni az üzletekbõl. A hétvégi 
rendezvényeket követõen összeszedetik a 
sörözõ és a bup környékén a közterületre 
került üvegeket, szemetet. A szétdobált üve-
gek jelentõs része más üzletekbõl szár-
mazik, olyan termékek göngyölegei, ame-
lyeket õk nem is forgalmaznak. Mindemel-
lett igyekeznek kiszûrni, hogy a 18 éven 
aluliak alkoholt vásárolhassanak, és a zene-
szolgáltatás hangerejét is jelentõsen csök-
kentették az éjszakai órákban – hang-
súlyozta Lukács Róbert. Szerinte külön kell 
választani a vendéglátóhelyek mûködésébõl 
adódó problémákat attól, hogy egyes fiata-
lokból álló csoportok rendszeresen törnek-
zúznak a város területén. Arra is emlékez-
tetett, hogy a boltokban, áruházakban sem 
tudják korlátozni, hogy egy nagykorú jelen-
tõs mennyiségû alkoholt vásároljon, amit 
aztán bárhol el tudnak fogyasztani, akár 
fiatalkorúak is. Visszajelzéseik alapján szá-
mos szülõ örül, hogy a helyi fiatalok Mart-
fûn szórakozhatnak, és – ahogyan fogal-
mazott – nem azt próbálgatják, hogy hogyan 
lehet autóval húsz percnél rövidebb idõ alatt 
egy szolnoki szórakozóhelyre érni.

– A pozitív változások ellenére a legtöbb 
gondot továbbra is a Centrum Sörözõ éjjel-
nappali nyitva tartása jelenti – tudtuk meg 

Arra azonban, hogy 12 éves gyerekek mit 
keresnek hajnalban az utcán, nem az ön-
kormányzatnak kellene megoldást találnia  
– figyelmeztetett a polgármester.

* * *
Az önkormányzat 2004-ben elfogadott 

ifjúságpolitikai koncepciójának felülvizs-
gálatával folytatták a munkát a képviselõk. 
A koncepció ma is jól tükrözi a helyi ifjú-
ságpolitika fontosságát, hogy a velük való 
törõdés, odafigyelés, a fiatalok támogatása, 
segítése az önkormányzat kiemelt feladata. 
A korábban megfogalmazott célok, felada-
tok (munkahelyteremtés, a fiatalok megtar-
tása a településen, lakáshoz jutásuk segítése, 
a helyi középiskolai szakképzés további bõ-

vítése, a nevelési és oktatási intézmények 
színvonalának megõrzése, a fiatalok egész-
ségének megõrzése, sportolási feltételeik 
javítása, stb.), ma talán még aktuálisabbak, 
mint öt évvel ezelõtt.

Az elmúlt évek gazdasági és társadalmi 
változásai ennek a korosztálynak a hely-
zetét, kilátásait is negatívan befolyásolták. 
Az oktatási intézmények és a mûvelõdési 
központ munkatársai, lehetõségeikhez mér-
ten, ma is számos mûvelõdési és szórakozási 
lehetõséget kínálnak számukra. Bár ellen-
kezõ példák vannak (Street Feelings break-
csoport, extrém klub, stb.), a legjelentõsebb 
visszaesés a fiatalok önszervezõdése terén 
tapasztalható. Más civil szervezõdésektõl 
eltérõen, a fiatalok alapvetõ igénye, hogy 
közösségi terüket maguk uralják, s azon be-
lül ne kelljen saját viselkedési szabályaiktól 

ban megvásárló, elõzõ tulajdonoshoz hason-
lóan, új, impozáns épületet terveznek a je-
lenlegi Centrum Sörözõ helyére, üzlethelyi-
ségekkel, sportlétesítményekkel, piaci áru-
sítási lehetõséggel  – reagált a nyitva tartás 
korlátozásának felvetésére Lukács Róbert.

A képviselõ-testület, az elmúlt idõszak-
ban érezhetõ pozitív változások hatására, 
fenntartja a korábbi helyi szabályozást, 
továbbra is nyitva tarthat éjszaka a két szóra-
kozóhely, de ezek és minden más vendéglátó 
üzlet rendszeres ellenõrzésének elõsegíté-
sével még inkább igyekszik megakadá-
lyozni az önkormányzat a 18 éven aluliak 
alkohollal történõ kiszolgálását. Ehhez a 
helyi rendõrõrs, valamint a gyámhatóság 
bevonását is tervezik, tartva magukat a dr. 
Bakonyi Péter által jegyzett tájékoztatóban 
elõzetesen megfogalmazott javaslathoz.

jelentõsen eltérniük.
– A Mix Klub korábbi 

mûködtetésének tapasz-
talatai alapján az is ki-
mondható, hogy a közös-
ségi tér biztosítása önma-
gában kevés, hiszen a fia-
talok nem minden eset-
ben vállalnak felelõsséget 
egymásért – fogalmazott 
Asztalos Árpádné, a mû-
velõdési központ igaz-
gatója.

– A költségvetési tárgyalások során ez a 
terület mindig azok között van, ahonnan 
pénzt von el az önkormányzat. Így ne is vár-
juk, hogy megfelelõen mûködjön  – emlé-
keztetett dr. Enyedi Mihály.

Valódi célok, feladatok meghatározását 
és az azok megvalósításához kellõ anyagi 
eszközök hozzárendelését szorgalmazta dr. 
Urbán-Szabó Béla. Az önkormányzati kép-
viselõ szerint sokkal komolyabban kellene 
foglalkozni a helyi fiatalok helyzetével.

– Minden forint jó helyre kerül, amit a 
gyerekek kulturális és sportolási lehetõsé-
geinek bõvítésére fordít az önkormányzat  – 
hangsúlyozta Sági István, a pénzügyi és 
városfejlesztési bizottság vezetõje.

Az ifjúságpolitikai koncepció felülvizs-
gálatára vonatkozó javaslatában Tarjányiné 
Tasnádi Edit, az oktatási, mûvelõdési, sport, 
civil és egyházi kapcsolatok bizottsága 
vezetõje is úgy fogalmazott, hogy a kon-
cepció céljai, a fiatalok önszervezõdésével 
és aktív közremûködésével is csak akkor 
valósulhatnak meg sikeresen, ha van lega-
lább egy olyan felelõs személy, aki koor-
dinálja a tevékenységüket. 

A képviselõ-testület végezetül határozat-
ban írta elõ ifjúsági koordinátor alkalma-
zását, aki segítené, összefogná a helyi ifjú-
sági közösségek mûködését.

Egy, az ezzel a korosztállyal együttgon-
dolkodni tudó, képzett szakember hosszú 
távú munkájával még inkább kiteljesedhet 

Cserényi Iván hadnagy egy hozzá intézett 
kérdésre adott válaszából. A helyi rendõrõrs 
parancsnoka a képviselõ-testületi ülésen 
kezdeményezte, hogy éjjel két óránál tovább 
ne lehessenek nyitva a vendéglátóhelyek 
Martfûn. Ezzel jelentõsen csökkenne a ren-
dõri intézkedést igénylõ cselekmények szá-
ma. Tájékoztatása alapján azzal is szembe-
sülnünk kellett, hogy a rongálások, randalí-
rozások elkövetõi jórészt helyi fiatalok.

A két érintett vendéglátóhely tulajdono-
sai számos vállalkozásukat hozták az elmúlt 
tizenkét évben Martfûre, amelyek helyben 
fizetik az iparûzési adót, és további fejlesz-
tésekben is gondolkodnak városunkban. Az 
önkormányzattól a buszpályaudvart koráb-

Lukács
Róbert
és
Cserényi
Iván



az oktatási és mûvelõdési intézmények a 
fiatalok közösségeit segítõ tevékenysége.

Azt is kezdeményezte a testület, hogy az 
öt évvel ezelõtt elfogadott ifjúságpolitikai 
koncepcióban megfogalmazott feladatok 
végrehajtását két év múlva ismét tekintsék át 
az akkori képviselõk.

* * *
A gyermekétkeztetés helyzetérõl és ta-

pasztalatairól készült tájékoztató tárgya-
lása következett. A gyermekélelmezés biz-
tosítása kötelezõ önkormányzati feladat, 
amelyhez állami normatíva is társul. 2005 
augusztusától, közbeszerzési pályázat útján, 
a budapesti székhelyû Süllõs&Süllõs Keres-
kedelmi és Vendéglátóipari Bt. látja el Mart-
fûn ezt a feladatot.

A képviselõ-testület évente értékelte az 
étkeztetés tapasztalatait, az ellátás színvo-
nalát. A felmerült mennyiségi és minõségi 
kifogások miatt az önkormányzat egész-
ségügyi és szociális bizottsága ebben az év-
ben folyamatosan vizsgálta a gyermekét-
keztetés mûködési feltételeit. A bizottság 
javaslatára a képviselõ-testület ez év máju-
sában határozatban írta elõ a szolgáltatóval 
szembeni elvárásait, majd szeptemberben az 
elõírt feltételek teljesítését is vizsgálták. A 

bizottság javaslata alapján a képviselõ-tes-
tület végül a feladatellátási szerzõdés fel-
mondása mellett döntött, 2010 júniusától 
ismét az önkormányzat hatáskörébe kerül a 
helyi gyermekétkeztetés. A mûködéséhez 
szükséges új szervezetet késõbb alakítja ki 
az önkormányzat.

* * *
Támogatja az önkormányzat a Humán 

Papilloma Vírus (HPV) elleni védõoltás-
sorozat beadását. Az oltás költségeinek 
átvállalásáról májusban döntött a képviselõ-
testület, most a védõoltás biztosításának 
részletes feltételeit határozták meg. Ettõl az 
évtõl a 13. életévüket betöltõ leánygyerme-
kek esetében a védõoltás mindhárom vak-
cinájának teljes árát átvállalja az önkor-
mányzat. A helyi rendelet egyes, szakorvos 
által igazolt egészségi állapotok esetén a 14-
24 éves nõk számára is ingyenesen elérhe-
tõvé teszi a védõoltást. A 24 évesnél idõseb-
bek pedig 30%-os kedvezménnyel vehetik 
igénybe a 90 ezer forintba kerülõ oltásso-
rozatot az önkormányzat szervezésében. 

Támogatás iránti kérelmet ebben az év-
ben november 15-ig, a következõ években 
pedig szeptember 30-ig lehet benyújtani a 
polgármesteri hivatal hatósági irodájához.
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A Gimnáziumok Országos Szövetsége 
Választmánya soros ülése zajlott október 
16-án Martfûn. A polgármesteri hivatal 
tanácskozóterme adott helyet a konferencia 
elsõ fordulójának. 

Az ország „legjobb” gimnáziumainak 
vezetõibõl álló szövetség 1994. óta mûködõ 
szakmai érdekképviseleti szervezet. Az 
igazgatók tevékenysége igen sokrétû, a mai 
oktatási helyzetben nagy szükség van a szer-
vezet munkájára, amely többek között ma-
gába foglalja a sajátos gimnáziumi érdekek 
megfogalmazását, érvényesítését, a szakmai 
követelmények kidolgozását, a vizsgarend-
szer korszerûsítését. Az intézményvezetõk 
számos szakmai fórumot, szaktárgyi tapasz-
talatcserén alapuló tanácskozást szerveznek, 
ahol javaslatokat, állásfoglalásokat alakí-
tanak ki minden, a gimnáziumokat érintõ 
kérdésben. A martfûi konferencián is az ép-
pen aktuális oktatási problémákat, kérdése-
ket beszélték meg a szakemberek. 

A konferencián dr. Bakonyi Péter Martfû 
polgármestere köszöntötte a résztvevõket, 
majd rövid tájékoztatást adott városunk 
múltjáról, jelenérõl, Martfû kistérségi sze-
repérõl, valamint beszélt a helyi oktatási in-
tézmények mûködésérõl, az itt jelentkezõ 
problémákról, megoldandó kérdésekrõl. 
Hangsúlyozta, hogy finanszírozási okok mi-
att nálunk már megtörtént az iskolák egy 
intézménnyé alakulása. Nyugtázta, hogy az 
egyesítés jól sikerült, és azóta is megfelelõen 
mûködik az iskola. Színvonalas oktatás 

* * *
1,6 millió forinttal 3 millió forintra egé-

szíti ki az önkormányzat a szerkesztés alatt 
álló, Martfûrõl szóló színes, képes kiad-
vány megjelenéséhez szükséges összeget.

A háromszáz oldalasra tervezett könyv 
ezer példányban jelenik meg az év végén, 
vagy a jövõ év elején. Szerkesztési munká-
lataira Asztalos Árpádnét kérte fel a könyv 
ötletgazdája, Horváth Endréné. A mûvelõ-
dési központ igazgatónõjének irányításával 
nyolcfõs, elismert szakmai tudású helyi 
lakosokból álló szerkesztõbizottság dolgo-
zik önzetlenül a hiánypótló, sokak által várt 
kiadványon. 

A könyv nyomdaköltsége várhatóan 3 
millió forint lesz. Az önkormányzati kép-
viselõnõ hatékony szervezésével a helyi 
cégek, vállalkozók támogatásából és a ked-
vezményes, önköltségi árú elõfizetésekbõl 
eddig több mint 1,4 millió forint gyûlt össze.  

Az anyagi kiegészítés fejében ötszáz 
könyvre igényt tart az önkormányzat a váro-
sunkba érkezõ üzleti, kulturális partnerei 
számára.

 A képviselõk végül zárt ülésen folytatták 
tovább munkájukat.

Herbályné

folyik a kitûnõen felszerelt tantermekben, 
ami annak is köszönhetõ, hogy a szakkép-
zési hozzájárulást a legmegfelelõbb módon 
használják fel, illetve élnek a pályázati 
lehetõségekkel.

A konferencia folytatódott dr. Pataki Mi-
hály, a szolnoki Tiszaparti Gimnázium igaz-
gatójának elõadásával. A prezentáció vá-
zolta az Európai Unió Oktatási Szövetsége 
tevékenységi elképzeléseit, ami tartalmazza 
az unióban egységes közoktatási rendszer 
kidolgozásának tervezetét. Ezzel megindult 
az eszmecsere és a szakmai tárgyalás az 

Vezetõ gimnáziumok vezetõi tanácskoztak Martfûn

– Legnagyobb gondunk a finanszírozási 
nehézségek mellett a gyermeklétszám csök-
kenése. Négy évvel ezelõtt 104 diák fejezte 
be az általános iskolát. 2010-ben várhatóan 
52 gyermek lép be az alapfokú oktatásba. A 
középiskolában azért nem mérhetõ jelentõs 
diákszám csökkenés, mert elég távolra kiter-
jed az oktatási intézmény vonzáskörzete. 
Jelenleg a Martfûn tanuló középiskolások 
kétharmada nem helybeli – mondta dr. Ba-
konyi Péter.

igazgatók között, amibe a martfûi közép-
iskola meghívott vezetõi is bekapcsolódtak.

A kétnapos konferencia résztvevõi a 
martfûi hotelben szálltak meg, illetve sza-
badidõs programok keretén belül Antal 
László önkormányzati képviselõ segítségé-
vel megismerkedtek a várossal. Látogatást 
tettek a középiskolában, majd a következõ 
napon, Szolnokon folytatták az eszmecserét, 
keresve a megoldást a gimnáziumi oktatást 
érintõ számos szakmai kérdésre.     Kûhár I.
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Kossuth úti tagóvoda
Nagyon felkeltette az érdeklõdésünket, és 

kíváncsian vártuk, hogy mit tudunk meg-
valósítani ebbõl a mi kiscsoportunkban, a 
Kossuth úti óvodában, amit önálló feladat 
ellátási helynek jelöltek ki. 

Segítséget kaptunk a kompetencia alapú 
programcsomag tématerv javaslataiból, 
amelyek kipróbált tevékenységeket tartal-
maznak. Ezek a tématervek négy õselem 
köré rendezõdnek: Levegõ, Tûz, Víz, Föld.  
Mi is ezt vettük kiindulási pontnak.

Szeptemberben a Levegõ témakörben 
végeztünk tevékenységeket a csoportjukat 
ismétlõ gyerekekkel, és az új, most beszokó 
kicsikkel. Ebben az idõszakban a fõ fela-
datunk a beszoktatás zavartalanságának a 
biztosítása volt, ebbe ágyaztuk bele a Le-
vegõ témában összegyûjtött tapasztalta-
tásokat, megfigyeléseket. Például tapaszta-
latokat szereztünk a szél mozgásáról, a szél  
irányáról és erõsségérõl. Szélforgót készí-
tettünk, buborékot fújtunk, és azzal festet-
tünk. Megfigyeltük a bogarakat nagyító 
segítségével. Pillangó röptetõt készítettünk. 
Babákat fürdettünk, hajszárítóval és ventil-
látorral hoztunk létre mesterséges szelet.

Októbertõl januárig a Tûz témakör tevé-
kenységeivel foglalkozunk. Ízelítõül néhány 
tevékenység, amit nagyon élveztek a gye-
rekek: sógyurma sütik készítése, szárítása 
levegõn és sütõben. Kelt tészta sütemény-
sütés, kóstolás. Almaszüret, gyümölcs-
aszalás, szárítás, almachips készítés. 
Tésztanyaklánc fûzés, tésztakóstolás. Baba-
ruhamosás, szárítás. Tervezzük még az 
udvari tûzgyújtást, melegedést.

A gyerekek a számukra nagyon érdekes 
tevékenységekbe nagy lelkesedéssel, kíván-
csisággal vetették bele magukat. Már 
szeptember óta sokat fejlõdött megfigyelõ-
képességük, beszédkészségük, egymáshoz 
való alkalmazkodásuk.

A szülõk is sokat tettek azért, hogy eny-
nyire sikeresnek mondhassuk az eddig eltelt 
idõt. Nyitottan fogadták még a legmeré-
szebb ötleteinket is, a gyûjtõmunkából is 
kivették a részüket, valamint  helyszínt 
biztosítottak a tapasztalatszerzésekhez. Szí-
vesen hallgatták a gyerekek és a mi lelkes 
beszámolóinkat, és alig várják, hogy elme-
séljük nekik az eddig tapasztaltakat az elkö-
vetkezõ szülõi értekezleteken a folyama-
tosan készített fényképek bemutatásával.

Az elvárásainknak megfelelnek az eddig 
elért eredmények. Mi is megújulhattunk 
szakmailag, módszertanilag, hiszen a helyi 
óvodai program bõséges tapasztalatait kie-
gészíthettük a kompetencia program ajánlá-
saival, így sokrétûbb tapasztalatokat nyújt-
hatunk a gyerekeknek.

Nagy örömünkre szolgál, hogy minden 
gyerek a saját tempójában és fejlettségi 
szintjének megfelelõen fejlõdhet.

Reméljük,  ilyen sikereket érünk el a to-
vábbiakban is, és ezután is pozitív vissza-
jelzéseket kapunk a gyerekektõl és a szü-
lõktõl.

Olaszné Kiss Ágnes és
Bettenbuch Tünde,

a Kossuth úti óvoda kiscsoportjában 
dolgozó óvónõk

Munkácsy úti tagóvoda
A Munkácsy úti óvoda kiscsoportjában 

2009 szeptemberétõl indult a kompetencia 
alapú programcsomag bevezetése. A szep-
temberi beszoktatások után folyamatosan 
vezettük be a programot. A külsõ világ 
tevékeny megismerését a program négy 
témakörbe csoportosította, melyek a levegõ, 
a tûz, a víz és a föld. Szeptemberben a  levegõ 
témakörében három témát dolgoztunk fel, a 
melegedünk, az erdõt járunk, a repülõ ma-
darak és a rovarok. A témakörök feldolgo-
zása során rengeteg új tapasztalattal, isme-
rettel gazdagodtak a gyerekek. Ebben aktív 
partnerek voltak a szülõk, sokat segítettek a 
gyûjtõmunkában.

Megfigyeltük a levegõben közlekedõ 
élõlényeket, madarakat, lepkéket, katicabo-
garakat. A szabadban kerestünk katicákat, 
katonabogarakat, melyek mozgását, felépí-
tését bogárkeresõvel, nagyítókkal vizsgál-
tuk. Szõnyegre kifeküdtünk és távcsövekkel 
követtük a fecskék és más madarak moz-
gását. Kirándulást tettünk az erdõbe, ahol 
megfigyeltük, meghallgattuk a madarak 
hangját. Önálló felfedezéseket tettünk az 
erdõben, gyûjtöttünk olyan tárgyakat, ame-
lyeket már a természet „elengedett”.

Októbertõl a tûz témakör került feldol-
gozásra, mely keretén belül a gyümölcsös, a 
melegítõ szeretet, a fõzõcske és a tûz az 
ember barátja témakörön belül tûzrakást, 
tûzgyújtást rendeztünk az óvoda udvarán, a 
gyerekekkel közösen kialakítottunk tûzrakó 
helyeket, hordtunk, gyûjtögettünk faágakat, 
gallyakat, faleveleket. A gyerekek meg-
figyelhették a tûz színét, a lángját, a 
melegségét, körbejártuk a tüzet, melegí-
tettük a tenyerünket, arcunkat. Amikor 
eloltottuk, a gyerekek megfigyelhették a 
füstöt, a parazsat, beszélgettünk a tûzgyújtás 
szabályairól. Ellátogattunk egy kedves 
családhoz, ahol begyújtottunk a kandallóba, 
énekeltünk, táncoltunk. A szülõknek 
igyekszünk ciklusonként fényképes tájékoz-
tatást adni a megvalósított feladatokról, 
tevékenykedtetésekrõl, tapasztalatokról.

Az elkövetkezõ idõszakban, folytatva a 
programban javasolt tematikát, a szülõkkel 
közösen minél több élményhez, felfede-
zéshez juttatjuk a gyerekeket, hogy a világra 
nyitott, érdeklõdõ, befogadó egyéniségek 
legyenek.

Czene Árpádné és Horváth Endréné
Munkácsy úti óvoda, kiscsoport

A kompetencia alapú programcsomag bevezetése az óvodákban
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A városi ünnepi programsor zárásaként 
fáklyás felvonuláson, közös megemlékezé-
sen és koszorúzáson vehettek részt az 1956-
os forradalom és szabadságharc emlékének 
õrzõi, október 22-én az esti órákban.

A fáklyavivõk menete a mûvelõdési köz-
pont elõl indult és a  református templom 
elõtti emlékhelyig vitte a megemlékezés 
lángját. Az ünnepség színhelyén versekkel, 
korabeli magyar és külföldi újságcikk rész-
letekkel, történelmi gondolatokkal idézték 
meg a szereplõk 1956 történéseit, eszmei-
ségét, hatásait. Nagyon találó, hatásos,  nap-
jainkban is helytálló gondolatokkal, érzések-
kel kezdték megemlékezésüket: Mi volt 
1956, Barátom? Múlt, ami elmúlt?  Egy nép, 
amely elhullt? Hol volt, hol  nem volt… Se élõ, 
se holt. Elfelejtetted a Tettet? Amikor a 
semmibõl sok ember Valamit teremtett? 
Sokáig nem is lehetett hallani, hogy mi volt ez 
a Valami. Hogy Valami volt: s ez a  szabadság.

A helyi FIDESZ szervezet képviselõi, 
fölkért segítõi ennek a gondolatnak a je-
gyében tisztelegtek az elõdök elõtt, szabad 
akaratukból döntöttek a megemlékezés ezen 
formája mellett – nem zenés szórakozással, 
vagy távolmaradással, hanem irodalmi – 
történelmi megemlékezéssel emlékeztek. Az 
idézethez híven hagyományt kezdenek 
teremteni október 23-a ünneplésében, kicsit 
kiegészítve a diákok délelõtti színvonalas 
mûsorát, amelyen a városlakók többsége saj-
nos nem tud részt venni.

Sági István elõremutató ünnepi beszé-
dében többek között a múlt  hagyatékát meg-
felelõen ápoló jövõbeni feladatainkról szólt:   

– Nehéz minekünk méltónak lenni  ennyi 
áldozatra, de meg kell kísérelnünk,  feledve 
vitáinkat, revideálva tévedéseinket, megsok-
szorozva erõfeszítéseinket, szolidaritásunkat 
egy végre egyesülõ Európában. Hisszük,  
hogy valami bontakozik a világban,  párhu-
zamosan az ellentmondás és a halál erõivel, 
amelyek elhomályosítják a történelmet. Bon-
takozik az élet és a meggyõzés ereje. Az em-
beri felemelkedés hatalmas mozgalma, me-
lyet kultúrának nevezünk, s amely a szabad 
alkotás és a szabad munka termése. A magyar 
fiatalok, munkások és értelmiségiek, akik 
mellett annyi tehetetlen bánattal állunk ma, 
tudják mindezt, s õk azok, akik mindennek 
mélyebb értelmét velünk megértették. Ezért, 
ha balsorsukban osztozunk, miénk a remé-
nyük is. Nyomorúságuk láncai és számûzött-
ségük ellenére királyi örökséget hagytak 
ránk, melyet ki kell érdemelnünk:  a szabad-
ságot, amelyet õk nem nyertek el, de egyetlen 
nap alatt visszaadtak nekünk.

A programot összeállító FIDESZ Tamási 
József katolikus plébánost kérte fel  az ünnepi 
beszéd megtartására, aki hû képet festett a 
forradalom és szabadságharc szereplõirõl, 
helyszíneirõl, s azokról is, akik  ma ott járnak, 
kelnek, s talán észre sem veszik az esemé-
nyeknek emléket állító táblákat, alkotásokat. 

Kiemelte azokat a feladatokat is, melyeket a 
ma embere tehet.

 Akarjunk változtatni azokon, amelyek 
másokká, mássá tettek bennünket, mint  
voltak elõdeink, s akkor tudunk talán nem 
csak egy napot ünnepelni, vagy egy napot 

„Szabadság! Büszke üstökös, magyar egünkön ritka fény…”

gyászolni, ahogy azt tettük október  6-án, 
vagy tesszük majd november 4-én, hanem 
megõrizve magyarságunkat, ünnepelni egész 
esztendõben. Mert ünneplésre méltó a ma-
gyar. Nincs olyan nemzet, melynek ennyi 
önvédõ csatát, háborút kellett nyernie,  vagy 
vesztenie aztán újra mégis talpra állnia, s ezt 
képes volt megtenni.

Nem tudjuk összehasonlítani a magunk 
lelkét egyetlen idegen nyelven kimondható 
lélekkel sem. Csak mi magunk tudunk a 
világon egymásnak testvérei lenni, s ez a szó 
kötelez bennünket… S minket eddig is ez 
õrzött meg. Ez a testvérség, ez az összetar-
tozás. Vigyázzunk tehát mindenre, ami szét-

szakít bennünket. Ne akarjuk elhinni,  hogy 
ami volt, az biztos, hogy mind rossz volt. S ne 
akarjuk elhinni, hogy az új,  az mindig jó. 
Akarjuk a láncot tovább építeni.  Nem rab-
láncot, hanem a hagyomány, a tradíció csodá-
latos láncszemeit tovább fûzni, hisz állnak 
majd itt húsz év múlva,  ötven év múlva is, sõt  
biztosak lehetünk benne, hogy száz év múlva 
is magyarok, emlékezõk.

Az irodalmi - történelmi mûsor szereplõi, 
megszólalói, a korabeli hírek tolmácsolói  
Bogdán Evelin, dr. Enyedi Mihály, Horváth 
Endréné, Kontér Sándor, Molnár Aranka, 
Patóné Mezei Erzsébet, Sági István és Ün-
lütürk Nóra voltak. Segítõjük, felkészítõjük:  
F Nagy Gézáné, mindenki Emi nénije volt  – 
tájékoztatott Molnár Aranka. 

A szervezõk ezúton is köszönetet mon-
danak Tamási József atya ünnepi gondola-
taiért. A megemlékezõknek, a koszorúzóknak 
pedig köszönik, hogy jelen voltak,  velük 
együtt tisztelegtek az elõdök, a hõsök elõtt!

Kengyel Éva

Minden vasárnap 10 órától Istentisztelet 
és gyermek-istentisztelet

Minden hétfõn 13 órától hittan kicsiknek 
(1-3. osztály).

Minden hétfõn 14 órától hittan nagyok-
nak (4-6. osztály).

Minden szerdán 16 órától Bibliaóra.
Különleges alkalmaink: 
December 6. Advent 2. vasárnapja, 10 

óra: Ünnepi Istentisztelet a Martfû Városi 
Nõikar fellépésével.

December 13. Advent 3. vasárnapja: 10 
órától Istentisztelet, 11 órától próba a 
hittanosoknak a karácsonyi mûsorra.

December 15. kedd: 9 órától úrvacsora 
betegek számára, 11 órától úrvacsorás Isten-
tisztelet az Idõsek Otthonában.

Minden alkalmunkra mindenkit szeretet-
tel hívunk és várunk!

Ezúton kérjük a kedves Olvasót, hogy ha 
tud olyan idõsrõl, betegrõl, aki már nem tud 

A Martfûi Református Gyülekezet alkalmai

eljutni a templomba, kérjük jelezzék felénk, 
hogy meg tudjuk látogatni elõre megbeszélt 
idõpontban, otthonában. 

Áldott készülõdést kívánok az ünnepekre!

Tisztelettel:
Kupai-Szabó Tímea ref. lelkipásztor

06-30-853-0345 v. 56/450-604

a Martfûi Református Nõszövetség
szervezésében.

Az érdeklõdõket december 5-én, 
szombaton, 15-17. óráig várjuk a mû-
velõdési központban!

Karácsonyi kézmûves árukat, kézi 
szõtteseket, tésztaféléket vásárolhatnak 
kedvezõ áron.

Mindenkit szeretettel várunk!

KARÁCSONYI VÁSÁR
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1956-ot annyian, annyiféleképpen értel-
mezték már. Eufória, ellenállás, szabadság, 
üldöztetés, disszidálás vagy itthon maradás  
mind-mind 1956. A tetteké és a cselekedeteké 
volt a fõszerep abban az idõben. A Damjanich 
János általános iskola tanulói és segítõik is 
tettek és cselekedtek. Emlékmûsorukkal talán 
megértetik velünk, mit is ünneplünk való-
jában október 23-án – vezette be a megemlé-
kezést Földi Edina intézményegység-vezetõ.

1956 októberében nem történt más,  mint 
egy térdre kényszerített, többszörösen ki-
fosztott, becsapott nép fel mert  állni, szembe 
mert nézni, fegyvert mert ragadni egy olyan 
hatalom ellen, amely hazug álmokra épített. 
Nem történt más azokban a  bûvös napokban, 
minthogy sok ember merte kimondani az 
igazságot, a nemet az addig átélt nyomornak, 
a mindennapok addig megélt félelmeinek,  a 
családok rettegésének, a bizonytalanságnak, s  
békés megoldás híján fegyverrel lépett fel de-
mokratikus jogaiért, a nemzeti függetlenség 
kivívásáért.

Hogyan fejezhetjük ki ma hazánkhoz való 
tiszteletünket, ragaszkodásunkat? Mit jelent a  
mai fiataloknak a szó: Magyarország? Mit 
jelent a szó: Hazaszeretet? A válaszokból: a 
hazaszeretet ott kezdõdik, ha szeretem az osz-
tálytársaimat, a barátaimat, a családomat, a 
városomat, ahol élek. Hazánkat úgy sze-
rethetjük, ha állandóan teszünk érte. Önzet-
lenül, a legjobb tudásunk szerint. Ma a ha-
záért a harctéren nem kell meghalni. A ha-
záért élni kell. Családi kötelékben, a hit-
ványság ellen felszólalva, tisztelettel, becsü-
lettel embernek maradni minden körülmény 
között.

A fiatalok felidézték a forradalom elbu-
kásának rémületét, a nagyhatalmak ígéreteit, 
a nélkülözést, az országot elhagyni  kény-
szerülõk hallgatását. Annak a népnek a hall-
gatását, amelynek és amelyrõl annyit  hazud-
tak a világban, amely  történelmének 
legfájdalmasabb pillanatában kezébe vette a 
sorsát, és a kétszázmilliós lélekszámú Szov-
jetúnió tankjainak sortüze közben, egyedül, 
fegyver nélkül körülnézett az országban,  
amelynek határain belül teljesen egyedül volt 
a sorsával.

„Közös szavakból, közös hangokból másik múltat írunk”
Az apróhirdetések között gyöngyszemek 

vannak. Íme néhány egy újság társkeresõ rova-
tából: „Univerzális srác Szolnokon ismerked-
ne.” „70 éves 170 magas, nagyon magányos férfi,  
korban hozzáillõ hölgy barátságát keresi örök-
re.” „75 éves özvegyasszony megismerkedne kor-
ban hozzáillõ úrral, 80 évesig.”

* * *
Popper Péter legutóbbi elõadásában hal-

lottam a következõ történetet: Mária Terézia 
egyik huszártisztjének jutalmul egy ládikát aján-
dékozott azzal a feltétellel, hogy csak akkor lehet  
kinyitni, ha nagyon nagy a baj és már  nincs más 
segítség. 

A jóember sokszor érezte, hogy bajban van és 
ki kellene nyitni a ládikát, de az utolsó  pillanat-
ban mindig elhessegette magától ezt a lehetõ-
séget, mert úgy gondolta, még van más megoldás.

Aztán Mária Terézia huszártisztje meghalt, a 
család örökölte a ládikát és Mária Terézia hozzá 
kapcsolódó intelmét, és ez így ment közel kétszáz  
évig. A múlt század ötvenes éveiben a huszártiszt 
egyik kései leszármazottja egyszer csak úgy 
érezte, hogy már tényleg nincs tovább, nincs más 
megoldás, a ládikához kell fordulni segítségért. 
Így is történt. 

Ám a ládika üres volt.
A történet jól példázza, hogy valaminek a téves 

tudata is adhat annyi biztonságot, hogy el-
higgyük, mintha valóban volna az a rejtett tarta-
lékunk, amelyet arra tartogatunk, hogy szükség 
esetén átvészeljük vele életünknek másként 
megoldhatatlannak tûnõ nehézségeit. 

* * *
Mindenszentek napján írom, jó halál csak ott 

van, ahol jó élet is. 
* * *

Néha olvasgatom Martfû honlapján a ven-
dégkönyv beírásait. Úgy látom, hogy az olvasók 
egy részében szereptévesztés van, téves elképze-
lések vannak az önkormány-zatot illetõen.

Ne várjunk csodát az önkormányzattól! Itt 
sincs minden problémára megoldás. Mondhat-
nám azt is, hogy sajnos, mert ha lenne,  akkor 
legalább jogosan számon kérhetnénk. A lehe-
tõségek – fõleg mai viszonyaink között – kor-
látozottak.

Nézem és hallgatom fiatal labdarúgóinkat, 
nézem a martfûi karatésokat, akik épp a minap 
értek el világra szóló sikereket. Ami szinte vala-
mennyiükben közös, hogy tanulnak és többen 
közülük dolgoznak is.

Valamit tényleg nagyon tudnak ezek a fiatalok. 
De nem csak a sportban! Megérdemlik, hogy 
bízzunk bennük!

Urbán-Szabó Béla

Új plébánost helyezett dr. Beer Miklós 
váci megyéspüspök atya a szolnoki,  belvá-
rosi templomba.  Máthé György atya, aki 
utoljára Vác-Deákváron teljesített több mint 
10 évig szolgálatot, egyben elvállalta  a kerü-
let esperesi feladatait is. Elsõ hivatalos talál-
kozásunk alkalmával meghívtam õt Mart-
fûre, hogy bemutassam neki az egyházköz-
séget illetve a templomot.

November 15-én 15 órakor õ mutatja be 
a vasárnapi szentmisét a Szent Tamás-
templomban. Szeretném, ha minél többen 
eljutnának ebbõl az alkalomból szentmisénk-
re, az idõsebb korosztályból ugyanúgy, mint a 
fiatalok és gyermekek közül. Szentmise után 
kötetlen beszélgetésre is sor kerülhet.

Minden érdeklõdõt szeretettel várok: 
Tamási József atya

ÍGY ÜNNEPELTÜNK

Õszi anziksz

A szereplõ gyerekek az ünnepséget kö-
vetõen koszorút helyeztek el a  református 
templom melletti kopjafánál. 

Köszönjük az igényes és megható meg-
emlékezést a diákoknak, a nélkülözhetetlen 
„kellékeseknek”: Kontos Tibornak és Szege-
di Ferencnek és nem utolsó sorban a pedagó-
gusoknak: Kissné Fazekas Ildikónak, Vatai 
Zsigmondnénak, Boros Krisztinának, Botka 
Tibornak és Fazekas Jánosnénak.  Herbályné

Esperesi látogatás Martfûn

 ERDEI SÁNDOR
halálának 4. évfordulóján.

Szeretõ feleséged, lányod,
vejed, unokáid

„Köszönjük, hogy éltél és minket szerettél,
Nem haltál meg, csak álmodni mentél.
Szívünkben itt él emléked örökre,
Ha látni akarunk, felnézünk az égre.
A csillagok útján utazol tovább, ott várj reánk,
Ha a mi idõnk is lejár.”

MEGEMLÉKEZÉS

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

„Elbúcsúztam, de ott leszek,
Ahol a szél zúg, a nap nevet.
Elbúcsúztam, de itt marad,
Belõlem néhány pillanat.”

Hálás szívvel mondunk köszönetet rokonok-
nak, barátoknak, ismerõsöknek, mindazok-
nak, akik TÖRÖK FERENC  búcsúztatá-
sán részt vettek, virágaikkal, koszorúikkal, 
mély fájdalmunkban osztoztak.

 Gyászoló hozzátartozói: Lánya Éva, unokái  
Évike, Krisztina és párjaik, dédunokái  

Adrienn és Alex, felesége Magdika.



BETÉTI AKCIÓ!
Lakossági folyószámláról lekötött

ÚJ „KIEMELT BETÉT”
180 napra történõ elhelyezés esetén 50.000 Ft-tól a 

kamat mértéke:  Fix: 7%  EBKM: 7%

VÁLLALKOZÓK, MAGÁNSZEMÉLYEK 
RÉSZÉRE TOVÁBBI AKCIÓS 

LEHETÕSÉGEK!

További tájékoztatásért forduljon 
kirendeltségünkhöz!
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HIRDETÉS

FEGYVERNEK ÉS VIDÉKE KÖRZETI
   TAKARÉKSZÖVETKEZET MARTFÛI

    KIRENDELTSÉGE
5435 Martfû, Május 1. út 14. Tel.: 56/580-523, Fax: 56/580-524
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Dr. GYENES ORSOLYA
szülészet - nõgyógyászati 
magánrendelést indított 

Martfûn az Egészségházban,
keddenként 15 órától.

• Nõgyógyászati vizsgálat
• Rákszûrés (cytológia)

•Emlõvizsgálat • 
Terhestanácsadás 

Információ, elõzetes
bejelentkezés:20/537-2526

Biztonsági õr (testõr, vagyonõr) OKJ: 31 861 01 1000 00 00

Könnyû- és nehézgépkezelõ (targonca, földmunkagép, emelõgép, 

stb.) OKJ: 31 582 06 0000 00 00

Települési hulladékgyûjtõ és szállító OKJ: 33 853 01 0000 00 00 

Fegyvervizsga – Csató Mihály Tel: 06/30-859-8248

Tanfolyamainkat kedvezményes árakon, részletfizetési lehetõséggel is  
igénybe veheti. Ne hagyja ki, jelentkezzen most!

A tanfolyamok 10 fõ jelentkezõ esetén indulnak.

Elérhetõségünk: hétfõtõl péntekig, 8 órától 16 óráig, 56/350-137
E-mail:

Felnõttképzési nyilvántartási szám: 16-0120-04
Érdeklõdni: Pete Lajos  Tel.: 06/70-398-0073

 turindex@freemail.hu

A Túrindex Bt. a következõ tanfolyamokat indítja MARTFÛN

KEZDÕ ÉS HALADÓ ANGOL 
NYELVTANFOLYAM

a Martfû Városi Mûvelõdési Központban.

Kiscsoportos oktatás részletfizetési lehetõséggel.

Érdeklõdhet a 06-20/9338-963-as
telefonszámon és a

www.ladybirdstudio.hu
email címen.

LADYBIRD NYELVSTÚDIÓ

– Kis kertes ház Martfû óvárosi részén eladó. Érdeklõdni: 30-276-60-74 vagy 30-
436-1912

– Sürgõsen eladó Martfû Erdõ út 3. sz. alatt két szobás, központi fûtéses, kertes 
családi ház, vagy elcserélhetõ martfûi kétszobás, erkélyes lakásra. Ár: megegyezés 
szerint. Érdeklõdni: 06-20-313-0842

– Garázs kiadó a posta mögött. Érdeklõdni: 06-76-488-301 
2– 53 m -es, téglaépítésû, 2. emeleti, erkélyes, kétszobás, déli fekvésû lakás, 

pincével, Martfû központjában eladó. Érd.: 06-70-423-4927
2– 2 szobás 72 m -es családi ház eladó Martfû Táncsics út 7. szám alatt. Cirko-gejzir 

fûtés, garázs, melléképület. Tel: 451-742  vagy   30/353-9677
– Egyszobás földszinti lakás eladó Martfû Lenin út 13 alatt. Érdeklõdni: 70/226-56-

18  vagy  451-154• 
– Martfû, Lenin út 12. földszinti, 2 szobás társasházi lakás eladó. Érdeklõdni a 450-

578-as és a 70/528-1456-os telefonszámokon lehet.

Apróhirdetések
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• Barbie és pókember figurás sapkák és 
kesztyûk • Gyermek- és nõi térdzoknik, 
vastag harisnyanadrágok • Fehérnemûk

• Gyermek nadrágok, felsõk
• Kismamanadrágok

Szeretettel várjuk kedves vásárlóinkat a 
megújult VIVIEN divatáru üzletben, a 

Martfû, Május 1. út 11. sz. alatt.

      Gyarmati Anikó és Patonai Tamás

• Barbie és pókember figurás sapkák és 
kesztyûk • Gyermek- és nõi térdzoknik, 
vastag harisnyanadrágok • Fehérnemûk

• Gyermek nadrágok, felsõk
• Kismamanadrágok

Szeretettel várjuk kedves vásárlóinkat a 
megújult , a 

Martfû, Május 1. út 11. sz. alatt.
VIVIEN divatáru üzletben

      Gyarmati Anikó és Patonai Tamás

FENYÕFA VÁSÁR
Ön választhatja ki élõ fenyõfáját, tõvel együtt, vagy 

frissen kivágva.
Martfû, Rákóczi út 78. Tel.: 20/2648-176

NOSZTALGIA BULI
Tiszaföldváron a KIS-SPORT-ban 2009. november 21-én, 
20 órától újra együtt a NUKLEON együttes! Belépo: 

350 Ft
(Tartalmazza a zsíros kenyeret hagymával.)

Gyere el és érezd jól magad!

KÉSZÜLJÜNK EGYÜTT AZ ÜNNEPEKRE!
Ajánlataink Mikulásra
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 1. korcsoport 500 méter: 1. Fehér Csenge, Bukta 
Csaba Törökszentmiklós. 2. Fülöp Fanni, Hornyák Döme. 
3. Netzpál Szabina Cserkeszõlõ, Kóródi Dávid Tmiklós.

2. kcs. 1.000 méter: 1. Bácsmegi Boglárka,  Németh 
Csaba. 2. Göblyös Adél Tmiklós, Gál-Bordács Dávid. 3. 
Kovács Vivien, Kovács Levente.

3. kcs. 2.000 méter: 1. Bérczi Blanka, Szõke József. 
2. Szécsényi Dóra, Fülöp Ádám. 3. Lefor Mercédesz 
Szolnok, Magyar Tamás.

4. kcs. lányok 2.000 méter, fiúk 3.000 méter: 1. 
Balogh Bettina, Sike Zsolt. 2. Gulyás Erika Tmiklós, 
Despotov Dániel. 3. Jóljárt Adél Cserkeszõlõ, Fodor Csa-
ba Tmiklós.

5. kcs. lányok 2.000 méter, fiúk 3.000 méter: 1. 
Süveges Anikó, Uti Krisztián. 2. Volyák Anita, Mányi 
Zsolt. 3. Czikora Nóra, Habranyi Ottó.

6. kcs. lányok 2.000 méter, fiúk 3.000 méter: 1. 
Hankó Barbara, Bakó Márton. 2. Mányi Melinda, Ke-
resztes Zoltán. 3. Szabó Kitti, Hreskó Roland.

Baráti váltóverseny 4 x 500 méter, alsós csapatok: 
1. Kovács Levente, Németh Csaba, Hornyák Döme, Bakó 
László. 2. Göblyös Adél, Barta Márk, Gulyás Gergely, 
Bukta Csaba Tmiklós. 3. Kovács Vivien, Bácsmegi 
Boglárka, Botka Anikó, Fülöp Fanni.

Baráti váltóverseny 4 x 500 méter, felsõs csapatok: 
1. Szilágyi József, Juhász Leila, Gulyás Erika, Fodor 
Csaba Tmiklós. 2. Szécsényi Dóra, Bérczi Blanka, 
Bácsmegi Boglárka, Kovács Péter. 3. Balogh Bettina, 
Nyerges Zsanett, Lefor Mercédesz, Balogh Zsuzsanna.

Városi duatlon verseny

Fotó: Botka

Az ifjúság és a felnõttek egészségének óvása és a 
sportág népszerûsítése érdekében 2009 szeptemberében 
is megrendezte a Damjanich általános iskola és gim-
názium a városi duatlon versenyt. Az elmúlt évekhez ha-
sonlóan az idén is nagy érdeklõdés mutatkozott a sportág 
iránt. A napsütésben szeptember 23-án a szokott helyen, 
a kertes ABC elõtt álltak rajthoz korcsoportnak meg-
felelõen gyerekek és felnõttek, hogy teljesítsék a kiírt 
távot. Futás, kerékpározás majd ismét futás következett.

Az elsõ korcsoportosok távját 21 óvodás sikeresen 
teljesítette: Benedek Petra, Nyírõ Nóra, Pápai Lajos, Pápai 
Balázs, Szabó Dominik, Szûrös Bence, Mester Marcell, 
Beleznai Nóra, Rimóczi Bence, Fodor Péter, Német 
Sándor Botond, Adorján Dániel, Kocsi Gábor László, 
Seller Kitti, Való Barbara, Fodor Luca, Fodor Bence, Gál 
Krisztián, Dávid Orsolya, Gácsi Attila, Fûzfa Dominik.

Köszönjük a szülõknek és a felkészítõ óvó néniknek: 
Horváth Endrénének, Pálinkás Anikónak és Jancsó Ág-
nesnek.

Utánuk még 6 korosztály indulhatott az általános is-
kolásoktól a felnõttekig, ki-ki a számára elõírt kilomé-
tereket maga mögött hagyva, futva és kerekezve.

Duatlon verseny eredményei:
1. korcsoport, 500 m - 2 km - 500 m:  1. Bácsmegi 

Vivien, Hornyák Döme, 2. Fülöp Fanni, Szûrös Zoltán, 3. 
Rigó Rebeka, Sápi Domán. 

2. kcs., 1 km - 4 km - 1 km: 1. Bácsmegi Boglárka, 
Németh Csaba, 2. Kovács Vivien, Bakó László, 3. Busi 
Lívia, Kovács Levente.

3. kcs., 1 km - 4 km -1 km: 1. Bérczi Blanka, Fülöp 
Ádám, 2. Balogh Zsuzsanna, Kovács Péter, 3. Lefor 
Mercédesz, Ökrös László. 

4. kcs., 2 km - 8 km - 2 km: 1. Balogh Bettina, Sike 
Zsolt, 2. Nyerges Zsanett, Pekárik Dániel, 3. Csató Mária, 
Kelevéz Márk.

Középiskolások, 5. korcsoport, 2 km - 8 km - 2 km: 
1. Habranyi Ottó, 2. Papp Sándor és Székely Mihály.

Az ovisok és a rajtoló öt korcsoport elsõ három helye-
zettje érmet kaptak, és természetesen felállhattak eredmé-
nyüknek megfelelõen a dobogóra.

A verseny során a közlekedési rendõrség biztosította 
a forgalom elõl nem elzárt útszakaszt, ahol biztonsá-
gosan, balesetmentesen zajlott a verseny. Köszönet a 
rendõröknek és polgárõröknek a forgalom példamutató 
biztosításáért, a TESZ-nek, akik a szállításról gon-
doskodtak és minden szülõnek, segítõnek, aki munká-
jával hozzájárult a verseny sikeres lebonyolításához. 

Az õszi sportesemények fõ támogatója az Önkor-
mányzati Minisztérium, rendezõje és támogatója Martfû 
Város Önkormányzata, a Damjanich János Általános 
Iskola valamint a Martfûi Úszó és Triatlon klub volt. 

Október 6. Martfûi mezei futóverseny
– eredmények

XXV. Újszászi Futónap - szeptember 12.

Óvodások 600 méter: 1. Bácsmegi Laura.
2.500 m, I. kcs.: Bácsmegi Vivien 1., Hornyák Döme 

1. II. kcs.: Bácsmegi Boglárka 1., Kovács Vivien 5., Botka 
Anikó 6., Németh Csaba 1., Kovács Levente 2., Bakó 
László 3. III. Kcs.: Bérczi Blanka 1., Fülöp Ádám 3., 
Kovács Péter 4. IV. kcs.:  Balogh Bettina 1.

5.000 m, I. kcs.: Hornyák Döme 1. II. kcs.: Bácsmegi 
Boglárka 1., Németh Csaba 1., Bakó László 2., Kovács 
Levente 3. III. kcs.:  Bérczi Blanka 1. V. kcs.: Bakó Márton 
2. Abszolút: Hömöstrei Péter 1.

10.000 m, szenior kat.: Bakó Zsolt 3.    

A Martfûi Úszó- és Triatlon Klub
versenyzõinek eredményei
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TÖKÖS BÁL
A Tökös bál támogatói voltak:

Gecse Zoltánné - Turbo Szolárium, Vadas Attila, Döbrei 
József, Lakatos József és családja, Horváth Károlyné, 
Adamik Ágnes és Fejes Csaba, Enyedi Lajosné, Vidinszki 
Sándorné, Tisza Joule Kft, Bodzsár család, AVIVA  Biztosító, 
Herczeg Béla és felesége, Abonyiné Varga Gabriella, Sági 
István, Fodor József, Varga Kata és családja, Pálinkásné 
Tubak Andrea, Horváth Endréné, Vida Annamária és dr. 
Enyedi Mihály, Kaiser Mintabolt - Erneszt Péterné, Urbán-
Szabó Hedvig és Tóth Endre, dr. Urbán-Szabó Béla, Fodor 
István, Seller Róbert, Jakab Attila, Szalai László és családja, 
Molnár Imréné, Kántorné Tóvizi Anikó, Napraforgók Folt-
varró Klub, Sense Of Beauty Szépségszalon - Majzik Anita - 
Dorogi Szilvia - Varga Krisztina, Polgár Tibor, Toma Bau Zrt., 
Forgács József, Kontér Ildikó, Kávási Istvánné, Fehér Kakas 
Vendéglõ, Csüllög és Társa Bt., Tor Sándor, Gyöngyi 
Praktika - Csáky Gyöngyi, Rupa Mihály és családja, dr. Papp 
Antal és családja, Vámosné Szabó Andrea és családja, 
Gyurcsek Ferenc és családja, Margó Könyvesbolt Tisza-
földvár, 111-es COOP ABC dolgozói, Kissné Gál Gabriella, 
Fekete Károly, Bozsó Rita, Béki Beatrix, Kossuth Úti Óvoda 
kiscsoport dolgozói, Településellátó Szervezet Martfû, 
Damjanich János Általános Iskola, Gimnázium, Szakképzõ 
Iskola és Kollégium - Martfû, Martfû Városi Mûvelõdési 
Központ és Könyvtár, Boldog Gyermekekért Alapítvány, 
Tiszaföldvári COOP Zrt, Virág-világ 2., Tiszaföldvár és 
Vidéke Takarékszövetkezet, Erneszt Gabriella, Deák Bog-
lárka, Deák Dorina, Hõgye Vivien, Kontér Sándor, Szekeres 
Mónika, Mezõhéki Óvoda SZMK, Molnár Sára szülei Beke 
Tímea és Molnár Tibor, Torony ABC - Kollár Mariann, Tisza-
földvári COOP - Tarjányiné Bernáth Zsuzsanna, Enyedi 
Olivér és családja, Fehér Imre, Czinege József, COOP Zrt. 
430-as számú boltja - Martfû, Szilágyi és Tsa Bt. - Szilágyi 
Imre, Antal Ibolya - Shell Smart Program, Polgármesteri 
Hivatal Martfû - dr. Bakonyi Péter polgármester, Táborosi 
Erzsébet, Molnár Aranka, Antal család, Kocsis László, Antal 
Erika, Molnár Mónika, Kertes ABC Martfû, Jámbor Zsolt és 
családja, Kiss Mónika, Bakó László, Fazekas János - Index 
Kft., Compnet Informatikai és Kereskedelmi Kft. Martfû - 
Borbély István, Május 1 úti  Óvoda Katica csoportja, Beke 
Anita, Herbály Jánosné, Nagy Ferenc és családja, Hegedûs 
Liliána, Oláh Gábor, Herkó Andrea és Tóth Károly, Kissné 
Fazekas Ildikó, Szabó Józsefné, Juhászné Hidvégi Edit, 
Sinkáné Szõke Ilona, Halla István, Sóvári Sándorné, Martfû 

Összesen 287 fõ vett részt a X. Futabony és Magas 
István Emlékversenyen, október 23-án.

Újonc B lányok: 1. Bácsmegi Vivien, 2. Fülöp Fanni. 
Újonc B fiúk: 1. Hornyák Döme. Újonc A lányok: 2. 
Bácsmegi Boglárka, 5. Botka Anikó. Újonc A fiúk: 1. 
Németh Csaba, 4. Kovács Levente. Gyermek lányok: 2. 
Balogh Zsuzsanna, 3. Lefor Mercédesz. Gyermek fiúk: 3. 
Fülöp Ádám, 4. Kovács Péter. Serdülõ lányok: 2. Balogh 
Bettina, 3. Nyerges Zsanett. Serdülõ fiúk: 1. Sike Zsolt. 
Ifjúsági fiúk: 1. Balogh Máté, 2. Csató Balázs, 6. Bakó 
Márton. Felnõtt férfi: 3. Botka Tibor. Szenior Férfi: 2. 
Bakó Zsolt, 4. Fülöp Zoltán. Családi váltó: 2. Fülöp 
család, 3. Kovács család, 4. Sápi - Kovács család, 5. 
Németh család. Családi kézfogó: 1. Balogh család, 2. 
Bakó (Zsolt) család, 3. Bakó (László) család, 5. Bácsmegi 
család, 6. Kiss család.

A versenyen az alábbi versenyzõk teljesítették még 
sikeresen korcsoportjuk távjait: Szabó Péter, Kiss Ádám, 
Kiss Anna, Kovács Szabolcs, Kovács Vivien, Bakó László, 
Csató Gergõ.

Országos bajnoki címmel debütált a martfûi 
újonc leány csapat a lakitelki Duatlon Diákolim-
pián, október 10-én.

Idén is megrendezték a diákolimpia versenysorozat 
keretében a duatlon országos bajnokságot. A lakitelki 
versenyre elõször a városi versenyünk adott válogatási 
lehetõséget. Nagy öröm volt számunkra, hogy a sok 
úszó- és triatlon klubos versenyzõ mellett szép számmal 
jöttek el “amatõrök” is. Sõt, sokan közülük bizonyították 
rátermettségüket, s eljutottak a Berekfürdõn megrendezett 
megyei döntõre, ahol szintén csodálatosan szerepeltek a 
martfûi iskolások, s majdnem mindenki jogot szerzett az 
országos döntõn való részvételre.

Lakitelken már minden megye legjobbjai vettek részt, 
ami tükrözõdött a futamok színvonalán, a versenyzõk 
technikai felszerelésén, illetve a verseny hangulatán is. 
Nem hiányoztak a nagy befutók, az örömujjongások egy-
egy szép eredmény megszerzése után, és a nagy csaló-
dások sem, ha valaki épp nem érte el a vágyott helyezést.  
Aki eljutott az országos bajnokságra, ott tõle telhetõ 
legjobbját nyújtva 4., 5, 6. vagy épp 37. lett, annak semmi  
oka az elkeseredésre, hanem büszkének kell lennie tel-
jesítményére.

Minden részvevõnek gratulálunk, további sikeres fel-
készülést és versenyeket kívánunk.

Ki kell emelni azonban a legkisebb lányok csapatát, 
akik országos bajnoki címet szerezve mutatkoztak be a 
versenyen. Általában az idõsebb versenyzõket szoktuk 
példának állítani, de most megérdemlik, hogy õk legye-
nek példaképeink. Gratulálunk, öröm volt látni benneteket 
a dobogó legfelsõ fokán.

A Martfûi Úszó- és Triatlon Klub versenyzõinek 
eredményei: 1. korcsoport: Hornyák Döme 6., Fülöp 
Fanni 5., Bácsmegi Vivien 12., Rigó  Rebeka 22. 2. kcs.: 
Bácsmegi Boglárka 4., Kovács Vivien 37.,  Németh Csaba 
21. 3. kcs.: Balogh Zsuzsanna 16., Bérczi Blanka 26.,  Lefor 
Mercédesz 32., Kovács Péter 25.,  Fülöp Ádám 27., Ökrös 
László 31. 4. kcs.: Balogh Bettina 26. Csapat, 1. kcs.: 
Fülöp Fanni, Bácsmegi Vivien, Rigó Rebeka  1. 3. kcs.: 
Kovács Péter, Fülöp Ádám, Ökrös László 5.

A lakitelki versenyt követõen október 17-én ren-
dezték Karcagon a Duatlon Diákolimpia Országos 
„B”döntõjét. Ezen a versenyen a duatlon, triatlon 
sportágban nem igazolt versenyzõk indulhattak.

Martfûi versenyzõk eredményei: I. kcs.: Bácsmegi 
Vivien 12., Szûrös Zoltán 21. II. kcs: Busi Lívia 28. III. 
kcs: Ökrös László 15.

Minden részvevõnek gratulálunk, további sikeres fel-
készülést és versenyeket kívánunk.                         BJ 

A Játékvár Óvoda és Bölcsõde gyerme-
keinek kirándulásaira fordítják azt a  je-
lentõs összeget, amely a Tökös bál  meg-
rendezésével a Portyázó Porontyok ala-
pítvány számláját gyarapította. Kellemes 
zene, „mesés” és táncos elõadások,  „tökö-
lõ” játékok, tökdobálás, tökteke, értékes  
tombolatárgyak és természetesen rengeteg 
sült tök várta a bálozókat  október 17-én a 
mûvelõdési központban.

Az alapítvány kuratóriuma nevében Her-
czegné Horváth Eszter üdvözölte a jelen-
lévõket, fejezte ki köszönetét a bál támoga-
tóinak, mindazoknak, akik a jegyek megvá-
sárlásával vagy más módon hozzájárultak az 
alapítvány céljainak eléréséhez. Külön is 
köszönetét fejezte ki az óvodák és a bölcsõ-
de dolgozóinak a bál elõkészítéséért végzett 
munkájukért. Ahogyan fogalmazott: éle-
tükben annyi tököt nem fogtak meg, mint a 
bált megelõzõ három napban.

 A „székem alatt a tököm” játékban a szé-
kek aljára ragasztott tökös matricával azon-
nal pezsgõt lehetett nyerni. Varjak hada és 
madárijesztõk küzdöttek egymással egy óri-
ás tök körül, amelybõl végül egy „tündér” 
került elõ Friss, meleg a tököm, kínálhatom-
e? kiáltással. Késõ éjszaka pedig újabb vi-
dám táncprodukciót láthattak a bál részt-
vevõi az újszerû szórakoztató ötletekben is 
bõvelkedõ, igazán tökösre sikeredett bálban.

Herbályné

Életükben nem fogtak ennyi tököt

Fotó: Botka

Középiskoláért Alapítvány, 
Ibolya Virágszalon - Szeke-
res Sándorné, Szikszay és 
Varga Kft., Sólyom Dezsõ-
né, M & H Ajándék Szak-
üzlet, Pápainé Molnár Ani-
kó, Földi Edina, Fazekas Já-
nosné, Sikéné Buczkó 
Mária, Boros Krisztina, Su-
lák Tiborné, Botka Tibor, Ifj. 
Danku Sándor, Tamási La-
josné, Tamási Gabriella, 
Solymosi Balázs, Pásztor 
Tüzép, Szegedi Szilárd, Ko-
vácsné Szántó Mária.
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Kemény edzés, vidám, felszabadult han-
gulat. Ez jellemezte a magyar vízilabda-vá-
logatott martfûi tréningjét. A római világ-
bajnokság után ez volt az elsõ alkalom, hogy 
együtt edzett a válogatott. Olimpai baj-
nokaink közül élõben láthattuk Kiss Gábor, 
Hosnyánszki Norbert, Gergely István, Varga 
Dániel és Varga Dénes lenyûgözõ játékát. 
Kemény Dénes szövetségi-kapitány ezúttal 
nagy próba elé állította azokat a vízilabdá-
zókat, akiktõl a következõ idõszak új felada-
tainak eredményeit várja, úgymond kipró-
bálta a fiatalokat.  

A szövetségi-kapitány majd a nyár elején 
alakítja ki a zágrábi Európa-bajnokságra ké-
szülõ keretét.

Mindenekelõtt látványos szinkronúszó 
bemutató nyitotta a rendezvényt.  A vízi-
pólós fiúk háromnapos martfûi tréningjének 
második estéjén nyílt, két kapus edzõmérkõ-
zést láthattunk élõben a Termálhotel 
uszodájában november 2-án. Felejthetetlen 
élményt adott a csapat a közönség számára. 
Amint a medencébe ugrottak és lassú tem-
póban elkezdtek úszni a sportolók, a víz 
kiszökött a medence partjára. Majd szokásos 
labdakezelési akciók és látványos vízbõl 
kiemelkedések következtek, ezután álltak 
fel a kék illetve fehér sapkát viselõ csapatok, 
és kezdetét vette az edzõmérkõzés, ami bi-
zony ugyanolyan komoly és kemény volt, 
mintha éles meccset játszottak volna a 
vízben.

A mérkõzés véget ért, ám a hangulat 
egyre fokozódott. A teljesen elsötétített 
uszodában fergeteges tapsvihar mellett 
fényjáték-táncukat járták a vízben a szink-
ronúszó lányok. A látvány lenyûgözõ volt, a 
résztvevõ sztárvendégeket is magával ra-
gadta a mûsor. Fésüs Nelly színésznõ, Mol-
nár Andrea táncmûvész, Katus Attila és 
Szentgyörgyi Rómeó fitnesz-világbajnokok 
augusztusban a Hajós Alfréd  Nemzeti  
Sportuszodában megrendezett „Sztárok a 
toronyban” elnevezésû mûugró illetve 
szinkronúszó bemutató részvevõi voltak. 
Ezúttal õk négyen látogattak Martfûre a 
Termálhotel vendégeként, hogy segítsék a 

A vízilabda összetett sportág, fõleg a 
futball, az úszás, a kosárlabda, a röplabda és 
a jégkorong elemeibõl épül fel, ezek mint-
egy ötvözete.

Egy jó vízilabda-játékos erõs, mint egy 
hokijátékos, pontosan dob vagy továbbít, 
mint egy kosaras, kiváló az állóképessége, 
akár egy hosszútávúszónak és remek a tak-
tikai érzéke,  mint egy sakkozónak.

A modern vízilabda alapjait William 
Wilson skót újságíró és úszóedzõ fektette le 
1977-ben az aberdeeni Bon Accord Fesz-
tiválra. Úszótanoncainak kitalált és rögzített 
néhány alapszabályt egy általa vízifocinak 
nevezett csapatjátékhoz.

Az elsõ vízilabdameccs ezen a fesz-
tiválon zajlott le a Dee folyón. Bár nagyban 
eltért a mai vízipólótól, mégis akkora nép-
szerûségre tett szert, hogy a brit úszó-
szövetség 1885-ben Wilson szabálykönyvét 
jelentõsen kiegészítve, illetve némileg 
átírva, vízilabda néven önálló sportágnak 
ismerte el. Ez a változat aztán rövid idõ alatt 
meghódította az egész világot.

A Martfûi Termálhotel lehetõségeit ki-
használva, neves sportolók részvételével 
gyermek vízilabda, szinkronúszó és mû-

Martfûn edzett a világ legsikeresebb vízilabda-válogatottja

Vízipóló martfûi kicsiknek – A nagyok nyomában

ugró sportegyesületek szervezése indult 
meg illetve fog indulni a közeljövõben, az 
uszodában. A november 2-i események, a 
magyar vízilabda-válogatott martfûi nyil-
vános edzõmérkõzése remélhetõleg buzdí-
tást adott a városunkban élõ gyerekeknek is 
a vízi sportok megkedveléséhez, különösen 
a vízilabdához.

November 22-én délelõtt várják a leendõ 
edzõk Hasznos István, Király Tibor és Szik-
szai Ádám az uszodában a jelentkezõ fiúkat 
és lányokat. A játékos vízilabda oktatásra 
elsõsorban az 5-10 éves kicsiket hívják. Ez 
az a korosztály, amely a legfogékonyabb az 
úszás alapjainak, a labdakezelésnek az elsa-
játítására. Az alapok megtanulása után pedig 
nagy kitartással, folyamatos munkával az 
élvonalba lehet érni e kemény sportágban. 
Természetesen nem csak a fiúké ez a sport, 
megfelelõ létszám esetén a kislányok szá-
mára is lesz lehetõség a vízilabda-edzéseken 
részt venni. A 10 évnél idõsebb úszni tudó 
fiatalokat is várják a szakemberek, hiszen jó 
lenne, ha minél több martfûi fiatal tûzné ki 
céljául, hogy: – egyszer a magyar válogatott 
vízilabda csapat tagja leszek!

Kûhár I.                                                                                             

különbözõ vízi sportok népszerûsítését. 
Bárkinek lehetõsége volt nem csak jól meg-
nézni a sztárokat, hanem személyesen baráti 

beszélgetést folyatni bármelyi-
kükkel. Készségesen álltak szóba 
mindenkivel és barátságosan 
mosolyogtak a fényképezõgépek 
elõtt.

Akinek lehetõsége volt és eljött 
november 2-án a vízilabdás ren-
dezvényre a Termálhotelbe, min-
den bizonnyal egy felejthetetlen 
estét zárhat emlékeibe.     Kûhár I.

A Halloween party nagy sikerére való 
tekintettel december 12-én  20-01 óráig 
Mikulás party lesz a gyógyfürdõben, éj-
szakai fürdõzéssel, slágerzenékkel, vacso-
rával, meglepetés programokkal, mûso-
rokkal.

December 31-én pedig a Szilveszteri 
mulatságra, zenés-táncos gálavacsorával 
és varázslatos programokkal várják a szó-
rakozni vágyókat a Martfû Gyógyfürdõ és 
Uszodában. 

Mikulás party és szilveszteri mulatság
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Pálinkás Dani: ”Elõször a 9. A, majd a B, 
a C és végül mi következtünk a bemutatkozó 
mûsorral. Eléggé érdekesen sikerült, de 
éppen ez volt a lényeg.

Következtek a beavató feladatok. 
Én biztos szimpatikus voltam a rende-

zõknek, mert sokszor kihívtak. A legnehe-
zebb feladatokat kaptam. Pl.: mézzel, 
paprikával és kókuszreszelékkel kellett 
stoptáblát készíteni a mellkasomra.

Persze, nagyon élveztem a feladatokat, és 
jókat nevetgéltem, amíg tartottak. Jó volt!!!”

Sándor Attila: ”Mind a 4 kilencedikes 
osztálynak kellett mûsort adni. A többiek 
trabantot csináltak kartonból, és ehhez ha-
sonlókat találtak ki. Mi zebrának öltöztünk. 
Osztályfõnökünk (Halász József tanár úr) 
”ment át a zebrán”. 

Sok-sok feladatot kaptunk a bemutatko-
zás után. (Nutellát ettünk pelenkából, 
gördeszkás feladat, lisztfújás, tojásgörgetés 
a fiúk nadrágjában.) Ha jól emlékszem, 4. 
helyen végeztünk

Szûcs Réka: ”Az avató bemutatkozással 
kezdõdött. Ezután következtek a feladatok. 
Eleinte féltünk néhányan az avatástól. De a 
feladatok nagyon viccesek voltak!!! Ne-
kem például rá kellett ülnöm egy gördesz-
kára és wc-pumpával kellett magam lök-
nöm. A legégõbb feladat az volt, amikor egy 
jelzõtáblának kellett szerelmet vallanom.¢

Az avató után discó volt.”
Balla Anita: ”A gólyabálon énekelnem 

kellett. De nem volt olyan egyszerû!. Bilire 
kellett ülnöm, fejhallgató a fejemen, a ke-
zembe egy autókormányt adtak. Majd Dani 
hasán alkottam egy közlekedési táblát, méz-
bõl, kókuszból és paprikából. De a többiek 
sem maradtak ki. Vikinek egy tojást kellett 
eltörnie a kezével, de nem sikerült. Dani ol-
dotta meg a dolgot. A homlokához ütötte, és 
széttört a tojás. Anikó pedig talicskázott 
Attilával, majd egy tojást vezetett végig 
Krisztián nadrágján. ”

Bíró Sándor: ”Az avatón fergeteges ver-
senyek illetve feladatok voltak. Volt lisztfú-
jás, cérnával kötözés, egy jelzõtáblának kel-
lett szerelmet vallani, stb..

Én két feladatban vettem részt. Egy nagy 
lepedõ alatt kellett átöltöznöm a velem e-
gyütt alatta lévõ lány ruháiba, neki pedig az 
enyémekbe. Majd egy kis kocsit kellett varr-
nom egy anyagra."

Gólyaavató …
avagy: így emlékszünk mi a

gólyák rutinvizsgájára

December 30-án ismét megrendezi a 
Szilveszteri Teremlabdarúgó Tornát a 
Városi Ifjúsági Szabadidõkör.

További lakóközösségek, baráti társa-
ságok, aktív sportolók jelentkezését is vár-
ja november 30-ig a szervezõ, Szõke 
Ferenc. Tel.: 06-30-356-0785

rült összegereblyézni a tarka levéltakarót. A 
közös élményen túl fontos megemlítenünk 
azt is, hogy a környezetvédelem terén is 
nagy lépést tettünk, amit a TÁMOP 3.1.4. 
pályázatunkban is felvállaltunk. November 
4-én 62 lelkes diákunk (elsõ évfolyamosa-
ink) és nagyszerû szülõk segédkeztek szeb-
bé, tisztábbá változtatni iskolánk udvarát. 
Köszönjük, hogy ilyen aktívan és pozitívan 
állták a megpróbáltatásokat! Külön kö-
szönjük a Halla család fincsi, mézes, cit-
romos teáját és sütijeit!

Liba lesen…
November 11-én rendeztük meg az ango-

losok Hallowe'en  és a németesek  Márton-
napi Mulatságát. A délután folyamán Már-
ton-napi és hallowe'enes (töltött kiflit, sült 
almát, pudingot, gyümölcspuncsot) finom-
ságokat falatoztak a gyerekek. A fahéj és a 
szegfûszeg fûszeres illata megédesítette a 
délutánt, megfelelõ elõkészítést adott a jel-
mezes felvonuláshoz. Ügyes kezû tanulóink 
otthon készült maskarákba bújtak, a bát-
rabbak országismereti vetélkedõn adhattak 
számot tudásukról. Az este közeledtével az 
ebédlõben gyülekezett az aprónép, ahol üde 
színfoltja volt programunknak a zenés, 
táncos party.  

Akikre büszkék vagyunk...
Sakk: október 3-án Jászberényben ren-

dezték meg a IV. Jász Kupát. A nemzetközi 
gyermekversenyen magyar, szlovák, szerb 
és romániai tanulók vettek részt. Iskolánk 
tanulói a középmezõnyben végeztek. Részt-

vevõk: Arlett Vanda, Rácz Norbert, Bíró 
Márk Dávid, Nédó Tamás, Kiss Donát 
Márk.

Október 17-én tanulóink az újszászi Fe-
kete József emlékversenyen sakkoztak. A 
gyerekek magyar és határon túli verseny-
zõkkel mérték össze tudásukat. Arlett Vanda 
és Nédó Tamás 3., Bat Erdene Egsiglen 4., 
Kiss Donát Márk 5., Rácz Norbi 7. helyezést 
ért el.

Karate: Október 18-án került megrende-
zésre a II. Karate Power Kupa Abonyban. A 
nehéz küzdelmek meghozták a jó ered-
ményeket. Iglódi Gergõ elsõ, Frigyes Csabi 
második, míg Báthori Bence és Barnabás a 
harmadik helyen végeztek.

Tánc: Az õsz kedvezett táncos lábú ne-
bulóinknak is. A Szentesen megrendezett 
Országos Amatõr Bajnokságon a 4.c osztály 
képviselte iskolánkat. A középdöntõig 
szinte az összes páros eljutott, a döntõben 
Szlávik Szilárd és Czakó Dorina lenyûgözõ 
elõadásával a tizedik helyre tornázta fel 
magát. 

7. osztályos diákjaink Békésiné Kerti 
Marika néni vezetésével megyei matema-
tika versenyen vettek részt Szolnokon. A 
Kerekes Péter, Nagy Kitti, Tanka Fanni, 
Kiss Donát összetételû csapat az elismerésre 
méltó 3. helyet szerezte meg! Gratulálunk és 
Bolyai gondolatával buzdítjuk valamennyi 
diákunkat további szép sikerek elérésére!: 
„Semmit se szeressek félig csinálni, vagyis a 
tökély elõtt megelégedni.”

A Damjanich általános iskola büszkeségei

Minden arany már….
Õsz … a lombhullás idõsza-

ka ... nemcsak gyönyörû, hanem 
fáradságos is.

Az idei õsz kivételesen sza-
bályos volt: egyenletes, lassú le-
hûléssel, derült, hideg éjszakák-
kal és szikrázó nappalokkal. 
Minden kedvezett a tartós és 
színpompás lombszínezõdés-
nek, melynek most már csak az 
utolsó példáit láthatjuk, mivel 
dolgos kezek segítségével sike-

A középiskolás 
"gólyák"
rutinvizsgáján
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Tizenöt évesek lettünk – gyakorlatilag a 
civil szféra fejlõdésével együtt formálódtunk,  
erõsödtünk, s lettünk a város  feladataiból 
részt vállaló közösség.

Sokan ismerik a Jóreménység Klub mun-
káját, céljait, hiszen részt veszünk városunk 
közéletében, kulturális és városszépítõ tevé-
kenységében. 

Szívesen idézem a klubnapló névadással 
kapcsolatos gondolatait, amelyet az akkori  
krónikás, klubalapító Czapárné Erzsike néni  
(címlapon - szerk.) fogalmazott meg:

„Az elsõ hívásra csak kevesen mozdultak: 
1994. október 12-én csak heten jelentünk 
meg. Elbeszélgettünk, felvázoltuk célkitûzé-
seinket, ötleteket cseréltünk, és jól  éreztük 
magunkat együtt. Mindössze ennyi történt.  

Második összejövetelünkön, 1994. novem-
ber 2-án már javaslatok hangzottak  el a klub 
tisztségviselõire, céljaira és elnevezésére. 
Már gondolatokban és szavakban feladatokat  
vállaltunk, munkatervet készítettünk. És 
egyetértettünk abban, ha Diaznak sikerült  
körülhajózni, nekünk sikerült elérni a „Jóre-
ménység fokát” – legyen hát a nevünk: 
„Jóreménység Klub, és hirdessük, hogy élni 
jó, mert az élet szép, s ha mosolygunk, az  
visszasugárzik ránk!”. 

Eddig az idézet. A kezdeteknél még nem 
klubtagként, hanem újságíróként vettem részt 
a Jóreménység Klub összejövetelein, a  helyi 
újság és a Városi Televízió krónikásaként. De 
egyetértettem a célokkal, a klubtagok törek-
véseivel, és igyekeztem minél szélesebb kör-
ben népszerûsíteni tevékenységüket.

Szinte minden megmozdulásukon ott vol-
tam, amiben csak tudtam segítettem, így nem 
kellett sok idõ, hogy én is klubtag legyek. 
Tiszteltem azokat az embereket, akik abban 
az idõben, amikor még félve, suttogva be-
széltünk a rákról, kiálltak a nyilvánosság elé, 
és kijelentették: „Íme élünk, higgyétek el, a 
rákból meg lehet gyógyulni, lehet  minõségi 
életet élni a mûtét után.”.

Az indulás korántsem volt könnyû.  A rák-
betegség puszta említésére keresztet vetettek 
az emberek, de még az orvosok is a „gyógyít-
hatatlan betegség” megjelölést hagyták erõ-
södni a köztudatban.

Szerencsére  városunk lakói közül is  egy-
re többen megszívlelik tanácsainkat, hogy 
törõdjenek többet saját egészségükkel, és 
jönnek el az általunk szervezett  szûrõvizs-
gálatokra.

2005-ben kértek fel, hogy az ország másik 
végébe költözõ, rendkívül agilis, lelkes klub-
vezetõ (Erdeiné Piroska) helyett vállaljam el 
a Jóreménység Klub vezetését.

Nem tagadom, örültem a felkérésnek, bár 
féltem is a feladattól. Szerencsére akadtak 
segítõim, nem egyedül kellett megbirkóznom 
a vezetõi, szervezõi feladatokkal. Az alapítók 
és a vezetõség tagjai mind-mind olyan sze-
mélyiségek, akiknek egyetlen szavára he-
gyeket képes megmozgatni ez a  kis közösség.

Egyre bátrabban szerepeltünk a város 
nyilvánossága elõtt. Igyekeztünk részt venni  
a város minden eseményén, legyen az kiál-
lítás megnyitó, koncert, vagy társadalmi 
munka.

Az alakuló összejövetelen a Rákbetegek 
Országos Szövetsége elnöke Mikéné Bodor 
Mária is jelen volt, hiszen a klub a szövetség 
martfûi szervezeteként mûködött. Az elnök-
asszony többször hangsúlyozta annak fon-
tosságát, hogy a betegek tanuljanak egymás-
tól, osszák meg egymással tapasztalataikat.

A kezdetektõl szakmai segítõje, tiszte-
letbeli elnöke klubunknak dr. Despotov Sve-
tozár háziorvos, akire mindig számíthattunk,  
és bizalommal fordulhattunk hozzá orvosi  
tanácsért.

Szerencsére egyre többen gondolták úgy, 
hogy segítik egymást és másokat is, akik a 
mûtét után azon gondolkoztak hogyan to-
vább, vajon le tudják-e küzdeni a betegséget.

A klubtagok legfõbb törekvése: dolgozni, 
tenni másokért! Ez a cél a 15 év alatt sem 
halványult el soha. A létszám, a tagság ösz-
szetétele az elmúlt másfél évtized alatt sokat 
változott, jó néhányan eltávoztak közülünk,  
mert legyõzte õket a betegség, de emléküket 
fájó szívvel megõrizzük. 

Legfõbb feladatunk továbbra is a daga-
natos betegek segítése, számukra elfogadó,  
baráti közösség biztosítása. Fontosnak tartjuk 
a megelõzést, az egészség megõrzését  szû-
rõvizsgálatok szervezésével, népszerûsí-
tésével.

Büszkék vagyunk kitüntetéseinkre, ame-
lyek köteleznek bennünket a további  mun-
kára,  de mentalitásunkból, segítõkészsé-
günkbõl is fakad, hogy folytassuk a megkez-
dett munkát, s immár 2008-tól,  a klub jogu-
tódjaként, mint Jóreménység Klub Egyesület 
tevékenykedünk. Mindig nagy fejtörést 
okozott, hogyan és honnan szerezzünk pénzt 
feladatainkhoz, hiszen a szûrõvizsgálatok 
nem ingyenesek, ha azt helyben szeretnénk 
biztosítani a martfûi lakosság részére. 
Reméljük, egyesületi keretek között megta-
láljuk a támogató forrásokat, pályázatokat.

Az a tapasztalatunk – talán népszerûsítõ 
munkánknak is köszönhetõen –, hogy váro-
sunk lakói a hívó szóra szívesen jönnek el a 
szûrésekre, figyelnek egészségük megõr-

zésére. De nem állhatunk meg félúton, mert 
ma még elsõsorban a nõk a vállalkozó szel-
lemûek, többnyire õk jönnek el a szûrésekre, 
a férfiak leginkább csak a panaszok esetén 
fordulnak orvoshoz. A jövõben ismeretter-
jesztõ elõadásaink tervezésekor erre is fi-
gyelnünk kell.

A kezdetektõl  30-32 fõre gyarapodott a 
klub létszáma. A daganatos betegek mellett 
mindig tevékenykedtek a klubban segítõk,  
pártoló tagok, akiket a családtagok révén 
érintett a daganatos betegség vagy más, 
krónikus betegséggel küzdenek. Mások egy-
szerûen csak segíteni akarnak a betegségek 
megelõzéséért végzett törekvésünkben. 
Továbbra is a Rákbetegek Országos Szövet-
ségéhez tartozunk.

Valamennyien úgy érezzük, itt a  helyünk 
ebben a közösségben, s együtt akarunk lenni, 
dolgozni. Sokunk számára ez a klub az éltetõ 
erõ, jó, hogy ehhez a  közösséghez tartozunk, 
szeretünk együtt lenni.

Nagyon sokszor elõfordult az elmúlt 
idõszakban, hogy nem akartunk egy hónapot 
várni a következõ klubnapig, ezért  kitaláltunk 
valamit, közös fõzést, szalonnasütést, vagy a 
városi programokhoz csatlakoztunk, hogy 
legyen ok a találkozásra, az  együttlétre. Jó 
tapasztalni, hogy kis csapatunk tagjai  tö-
rõdnek egymással. Úgy gondolom, ez a sze-
retet kisugárzik a tágabb közösségünkre  is, 
mosolygunk, és ez a mosoly visszasugárzik 
ránk.

Jó kapcsolatot alakítottunk ki a város civil 
szervezeteivel, intézményeivel, a város veze-
tõivel, lakóival. Köszönjük, hogy elfogadják 
véleményünket, javaslatainkat, különösen a 
lakosság egészségét illetõ kérdésekben.

Vezetõ helyettesemmel, Vargáné Katival a 
Civil Kerekasztal vezetõségében is együtt 
dolgozunk, és igyekszünk ott is  a város lakó-
inak érdekeit szolgálni.

Az együttmûködõ partnereink közül fon-
tosnak tartom kiemelni a középiskolával 
meglévõ kapcsolatunkat. Mi meghívjuk a  
kollégistákat egészségügyi elõadásainkra, 
igyekszünk felhívni figyelmüket, hogy 
törõdjenek egészségükkel. Ezt tesszük akkor 
is, amikor egészséges ételeket készítünk és 
kínálunk az iskola által szervezett egész-
ségnapon. Gyakran leptek meg bennünket a 
diákok ajándékmûsorral is anyák napi  vagy 
nõnapi összejöveteleinken.

Az emlékek felidézését még lehetne 
folytatni, de az újság terjedelme határt szab a 
szárnyaló gondolatoknak.

Márai Sándor gondolataival szeretném 
zárni írásomat:

„Az emberi életnek értéket csak a szol-
gálat adhat, amellyel az emberek ügye felé 
fordulunk. Ember módra élsz, ha megkísérled 
segíteni az embereket, néha csak azzal,  hogy 
nem hallgatod el az egyszerû igazságokat. 
Néha csak azzal, hogy nem mondod tovább, 
amit mások hazudnak. Ha így  teszel, minden 
pillanat újabb lehetõség a boldogságban,  
békében, szeretetben való gyarapodásra.”

Máté Gizella

A tizenötödik születésnapot ünnepeljük

Máté Gizella,
a Jóreménység

Klub vezetõje
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Baráti találkozóval és ünnepi mûsorral  
emlékezett meg a Jóreménység Klub 
Egyesület fennállásának 15. évforduló-
járól november 6-án.

– A gyerekekkel is ezt a jóreménységet 
igyekeztek elhozni az ünneplõk közé a 
Damjanich János Általános Iskola, Gim-
názium, Szakképzõ Iskola és Kollégium 
diákjai – hallhattuk a mûsort összeállító 
Drávai Mária tanárnõ köszöntõ szavaiban. 
És valóban, „Az élet szép, az élet minden”, a 
musical egyszerû sora sokkal mélyebb tar-
talommal bír azok számára, akiket megé-
rintett a rettegett betegség.

– Ebbe a közösségbe olyan emberek jár-
nak, akik jelenleg is rákbetegek, vagy már 
gyógyultnak minõsítették, vagy azok a csa-
ládtagok, akik segítséget várnak a gondo-
záshoz, az ápoláshoz, vagy akik, nagybe-
tûvel, csak támogatók, akik szívesen segíte-
nek tevõlegesen, lelkileg egyaránt. A szer-
vezet megalakulásának száraz története mö-
gött rengeteg érzelem, empátia, nemes aka-
rat, emberszeretet bújik meg. Nem véletlen, 
hogy 2006-ban Martfû Városért Egészség-
ügyi Díjban, 2008-ban pedig Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Egészségügyi díjban ré-
szesült az egyesület – emelte ki ünnepi kö-
szöntõjében Gonda Istvánné, az önkor-
mányzat szociális és egészségügyi bizott-
ságának vezetõje.

Váczi Attiláné a Rákbetegek Országos 
Szövetsége vezetõségének üdvözletét hozta 
a martfûi klub tagjainak. A Rákbetegek Kar-
cagi Egyesületének vezetõje a szövetség 

JUBILÁLTAK

"Az élet szép, az élet minden"

húszéves tevékeny-
ségét foglalta össze, 
majd a rákbetegség 
túlélési esélyeinek 
javulásáról beszélt 
nagy átérzéssel, hi-
szen õ is járt „az élet 
árnyékos oldalán”.

Az országos szö-
vetségnek több mint 
nyolcvan vidéki szer-
vezete  mûködik ,  
négyezer taggal. A 
közösségek célja, 
hogy minél többen visszakerüljenek az 
egészségesek közé, a munka világába, s 
hogy mindenki figyelmét felhívják a meg-
elõzés, a szûrõvizsgálatokon való részvétel, 
az egészséges táplálkozás, a helyes életmód 
fontosságára.

– A „gondoskodó állam” egyre inkább 
kivonul az életünkbõl. Az így keletkezõ ûrt 

töltik ki azok a civilszervezetek, amelyek 
valóban pozitív célokat tûznek ki maguk elé. 
Kiemelkedõ szerepük lehet abban, hogy 
emberi közösségként éljünk. A Jóreménység 
Klub ezeknek az elvárásoknak minden 
szempontból eleget tesz – hangsúlyozta dr. 
Despotov Svetozár, a klub tiszteletbeli 
elnöke.                                       Herbályné

Az idõsek világnapja alkalmából, a Vá-
rosi Nyugdíjasklub meghívására, ismét 
Martfûn találkoztak megyénk több nyug-
díjas közösségének tagjai október 22-én.

Az „Õszirózsás nyugdíjas találkozó” ve-
rõfényes délutánján Gonda Istvánné kö-
szöntötte a vendégeket: a törökszentmiklósi 
Almási János klubot és vezetõjüket, Molnár 
Józsefet, a kengyeli Nefelejcs Nyugdíjas-
klubot és Erdei Lászlóné klubvezetõt, a kun-
szentmártoni Nõklubot és vezetõjüket, Sur-
da Zsoltnét, az öcsödi József Attila klubot és 
Tóth Antalné klubvezetõt, valamint a Jóre-
ménység Klubot és vezetõjüket, Máté Gi-
zellát.

A Városi Nyugdíjasklub meghívásának 
Terjéki Béláné, a JNSZ megyei Nyugdíjasok 
Kulturális és Érdekvédelmi Szövetségének 
képviselõje és dr. Bakonyi Péter polgármes-
ter is készséggel tett eleget.

– Minden alkalommal öröm, hogy ven-
dégeket fogadhatunk, hogy együtt lehetek az 
idõsebb generáció nagyobb élettapaszta-
lattal bíró tagjaival – hangsúlyozta városunk 

polgármestere, jó szórakozást kívánva a ta-
lálkozó valamennyi résztvevõjének.

Jenei Kálmánné és Molnár József da-
lokkal, Molnár Józsefné Magdika és dr. 
Harsányi Ilona versekkel tisztelte meg a 
jelenlévõket, majd a házigazdák és a ken-

gyeli vendégek közös cigánytánca alapozta 
meg a kiváló hangulatot. 

– Holnap nem 
kell felkelni, a cipõt 
úgysem tudja senki 
felvenni! – bíztatott 
a táncra Gonda Ist-
vánné.

 A pódiumterem 
felett lévõ szerkesz-
tõségbe felszûrõdõ 
hangok alapján há-
zigazdák és vendé-
gek egyaránt kivá-
lóan mulattak, rövid 
idõre félretéve min-
den munkát, bajt, 
betegséget.

Herbályné

A Martfû Magazin következõ lapszáma 
várhatóan december 10-én, csütörtökön 
jelenik meg. Írásaikat, hirdetéseiket de-
cember 7-ig adhatják le.

Tel.: 70/3806-187 

Más nyugdíjasklubokkal együtt ünnepeltek



Lackfi János költõ, mûfordító, tanár 
volt a martfûi könyvtár vendége novem-
ber 3-án. 

Az elsõ találkozóra az általános isko-
lából érkeztek gyerekek, akiket elvarázsolt, 
elbûvölt az író személyisége, rímeinek játé-
ka, verseinek kacagtató, vagy éppen ab-
szurd humora.

Lackfi János showman, tanár, apa, és 
költõ is volt, maradandó emlék, egy élõ 
költõ, mert az aztán valami!

Hiszen mit tudhatunk a költõkrõl, írók-
ról? Mikor születtek, mikor haltak meg, mit 
gondoltak ekkor, meg akkor. Lackfi János 
minderre rácáfolt, mert õt, mint élõ, eleven 
embert is meg lehetett ismerni. A kisdiákok 
megtudhatták, öt gyermeke van, és az írást, 
az irodalmat tanítja is a Pázmány Péter  Ka-
tolikus Egyetemen. A martfûi gyerekek e-
gyenes adásban tudhatták meg, hogyan, 
milyen hatásokra születtek meg versei, kö-
tetei. Az Apám kakasa például mai válasz a 

EZ IS - AZ IS
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Az öt legjobb fotó között végzett Vincze Tímea alkotása a Magyar Fotómûvészeti 
Alkotócsoportok Országos Szövetsége és a Hungexpo Zrt. nyilvános fotópályázatán.  A Téli 
sportok, kalandtúra és extrém sportok címû fotópályázatra a kaposújlaki reptéren, idén 
májusban, a kifutópályán megrendezett Street Fighter versenyen készült fotósorozattal  
nevezett. 21 alkotó 50 fotóját, köztük Timi képeit november elején több ezren láthatták a 
Kõbányai Vásárvárosban, a Hó-show és extrém sportok címû kiállításon.  

A díjazott X-Treme Day IV. fotó önmagáért beszél.

Mozgalmasan telik az õsz a Kiss Vio-
letta, Hegyes Bertalan versenytáncos pá-
ros számára. Mielõtt elutaztak a standard 
világbajnokságra, itthon még megnyerték a 
junior latin magyar bajnokságot, miközben 
minden idejüket a standard táncok csiszo-
lására fordították.

Szeptember 19-én, a finnországi Jyvas-
kilában megrendezett junior standard vi-
lágbajnokságon, a több mint 60 induló 
páros közül sikerült a legjobb 24 közé be-
jutva a 19. helyet megszerezniük. Erõs és 
rutinos párokkal táncoltak, a világmezõny és 
a zsûri számára még teljesen ismeretlenül.  
Teljesítményük egyedülálló, még a felnõtt 
hazai párosok sem tudtak ilyen szép ered-
ményt elérni. 

A versenytáncos fiatalok ezúton is sze-
retnék megköszönni a szegvári és a martfûi 
önkormányzatok, a Szilver TSE és a Magyar 
Táncszövetség nagylelkû támogatását, 
mellyel hozzájárultak e nagyszerû helyezés 
eléréséhez.

A következõ hetekben idehaza meg-
nyerték a tíztánc magyar bajnokságot és a 
standard magyar bajnokságot. Október 31-
én Szentesen rendezték meg a junior orszá-
gos standard bajnokságot, ahol ugyancsak 
az elsõ helyen végeztek. Kipróbálták tudá-
sukat az ifi mezõnyben is, hiszen januártól 
már ebben a korosztályban fognak verse-
nyezni. Itt a latin táncokban negyedik, stan-
dard táncokból pedig a harmadik helyet sze-
rezték meg a két-három évvel idõsebb, ti-
zenkilenc induló páros közül. Az ifi latin 
magyar bajnokságot és az ifi standard ma-
gyar bajnokságot ugyanazon a napon telje-
sítették. Kilenc körben táncoltak, kisebb 
szünetekkel, amit még senki nem próbált 
véghezvinni. Bár kissé elfáradtak, az ered-
ményeket látva megérte.

Jelenleg ranglista vezetõk standard, latin 
és tíztáncból is. A fantasztikus eredmények 
elérésében tanáruk, László Csaba segít ne-
kik, aki szintén többszörös magyar bajnok.  

Ebben az évben még három országos 
verseny, valamint az Austrian Open vár 
Violettára és Bercire. Reméljük, hogy eze-
ken a megmérettetéseken is sikert sikerre 
halmoznak majd!                       Herbályné

Showman, tanár, apa és költõ A világmezõny is megismerhette
táncosainkat

jól ismert Petõfi versre, mert Lackfi szerint 
a régi versek azért is vannak, hogy a maiak 
folytassák a jól ismert rigmusokat: „Este jó, 
este jó”; “nagy bánata van a cinegema-
dárnak”; “süt a pék, süt a pék”... De felol-
vasott Kövér Lajos történeteibõl is, és a 
gyerekek közé varázsolta a Részeg elefán-
tot, a Bögre családot, hõseit, akik vagy  fan-
táziájának szüleményei, vagy valós szemé-
lyek, vagy mindkettõ egyben.

A második találkozóra középiskolások, 
felnõttek érkeztek, az író õket is beengedte 
különleges világába, amelyben jól megfér 
egymás mellett a polgárpukkasztó, vagy 
éppen a szelíd humor, a bensõséges, családi 
érzelem, a nyitott költõi mûhely. A gyer-
mekversek szerzõje most, mint fordító, drá-
maíró is bemutatkozott, megmutatva sok-
oldalúságát, s azt, hogy lazasága, nem hol-
mi légbõl kapott divathóbort, hanem a 
klasszikus versírás szabályait követve, hir-
detve alkot mait, kortárs szerzõként.

Kötetei közül több is megtalálható a 
martfûi könyvtárban, de rábukkanhatunk a 
neten, a könyvesboltokban, hallhatjuk 
megzenésített verseit koncerteken, de lát-
ható, hallható lesz az egyik tévécsatornán 
is, ahol az irodalmat népszerûsíti fogyaszt-
ható, élõ  formában.

Az író-olvasó találkozót követõen 
könyvjutalmat vehettek át a könyvtár sms 
versírópályázatának alkotói. Próbálko-
zásaik, rímeik, szóhasználataik is jól 
példázzák, amit Lackfi Jánostól megta-
nultunk: nyelvünk nem holt, régi szövet, 
hanem élõ, eleven, folyton változó anyag. 

A rendezvényt a Balassi Intézet támo-
gatta.                                                  K.É.
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VÁROSI
MÛVELÕDÉSI
KÖZPONT
ÉS KÖNYVTÁR

Az intézmény 
nyitvatartási rendje:

hétfõtõl - péntekig 8.00 - 
20.00 óráig,

szombat - vasárnap 
rendezvények szerinti nyitva 

tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

DECEMBERI ELÕZETES

December 5. szombat, 15-18 óra: 

MIKULÁS DÉLUTÁN
Kedves Gyerekek! A Mikulás a követ-

kezõ programokkal vár benneteket:
• kézmûves foglalkozások (díszek ké-

szítése bõrbõl, dekorgumiból, gyöngyfûzés, 
homokkép készítés, Mikulás konyhája, stb.) 
• arcfestés • játszóházak

Sztárvendég 17 órakor: SZANDI

December 31:
SZILVESZTERI RETRO PARTY
az elmúlt 20 év lemezlovasaival (Takács 

László, Dobos Dezsõ, Jackanin Zsolt, Váli 
Csaba, Dj Benji, Eszenyi Imre)

NON-STOP VETÉLKEDÕ
November 14. szombat, 8-20 óráig:
Non-stop vetélkedõ a mezõtúri Teleki 

Blanka Gimnázium és Szakközépiskola, 
ÉPFA Szolnok, Fegyvernek, Kereskedelmi 
és Vendéglátóipari Szakközépiskola Szol-
nok részvételével.

Szervezõ: Martfû Városi Ifjúsági Sza-
badidõkör

SAKK BAJNOKSÁG
November 15. vasárnap, 9 óra:
Megyei Sakk Csapatbajnokság
Martfû - Szolnok

IRODALMI DÉLUTÁN
November 18. szerda, 15.30 óra:
Rendhagyó irodalomóra Dósa Mátyás és 

Mészáros István színmûvészek közremû-
ködésével. A belépés díjtalan.

FILHARMÓNIA
November 24. kedd, 9.45 óra:
"A RAGTIME-TÓL A SWING-IG"
A Bohém Trió mûsora
A trió tagjai az 1985 óta Kecskeméten 

mûködõ Bohém Ragtime Jazz Band-del be-
járták a világot. Külön erre a  formációra 
hangszerelt repertoárjukban a klasszikus 
ragtime-tól a New Orleans jazz-en és a dixie-
land-en át a swing-ig minden tradicionális 
jazz stílus megtalálható.

A középiskolai filharmónia bérletsorozat 
elõadása

GYERMEKSZÍNHÁZ
November 25. szerda, 15 óra:
Alma zenekar koncert
A Minimax gyermekadóról jól ismert 

gyermekzenekar legismertebb dalaival lép a 
Csiri-biri bérlet közönsége elé. Sikerük kul-
csa a gyermeklelkeket megérintõ õszinte-
ségben, a „nevetõ”- és „táncizmokat” egya-
ránt megmozgató képességükben rejlik. 

A Csiri-biri színházbérlet elõadása.

KIÁLLÍTÁS
November 5-25:  
Mózes Krisztina üvegtervezõ iparmû-

vész kiállítása az emeleti kiállítóteremben.

November 28. - december 21.:
Szín - Folt - Harmónia
A Martfûi Napraforgók Foltmozaik 

Varrókör kiállítása a kiállítóteremben.
A kiállítást megnyitja november 28-án, 

szombaton 11 órakor Földi Edina pedagó-
gus.

A kiállítás megnyitót követõen regionális 
szakmai találkozó és közös varrás.

Belépõdíj: 1.500 Ft
Jegyek elõvételben, asztalfoglalással de-

cember 1-tõl kaphatók a mûvelõdési köz-
pont pénztárában.

Minden kedves vendégünk egy pohár 
pezsgõt és egy pár virslit kap ajándékba.

December 10., csütörtök, 15.30 óra:

Agrár vagy nem agrár?
Az elõadássorozat elsõ állomása.

LOVAS ÉLETFORMA
avagy lehetõségek a hazai lovas élet-

ben címmel pályaválasztóknak és pálya-
váltóknak.

Amirõl biztosan szó lesz: • Hobbi, 
rekreáció (pihenés, kikapcsolódás és 
élvezet) • Lovas sport (ügyesség és kihí-
vás) • Munka vagy pénzkereseti lehetõ-
ség (lovas edzõ, lovarda tulajdonos, lo-
vas terapeuta hivatás választása)

Elõadó: Molnár Szecsõ agrármérnök 
és lovas oktató

ELÕADÁSSOROZAT

Gyermeknevelés – fejlõdéslélektan
November 5. és december 3. között 

„Gyermeknevelés – fejlõdéslélektan” címû 
elõadássorozatra várjuk az érdeklõdõket az 
Életmóddal az egészségért alapítvány szer-
vezésében.

Az öt elõadásból álló sorozat rövid, de át-
fogó betekintést kíván nyújtani a gyermekek 
lelki világába, annak fejlõdési szakaszaiba, 
valamint a leggyakoribb problémakörök 
gyakorlati kezelési módszereit mutatja be. 
Az elõadások egymásra épülnek, elõbb 
megismerjük a lelki folyamatok hátterét, 
fontosabb kríziseit, majd megoldásokat ke-
resünk.

Néhány téma: Milyen szakaszokra bont-
ható a gyermekek fejlõdése? Mit jelent a ho-
lisztikus fejlõdés? Miben különböznek a fi-
úk és a lányok, hogyan tegyen különbséget a 
szülõ a nevelésben? Szeretet, majomszere-
tet, fegyelmezés, nevelés. Csonka családok,  
nõi viselkedésminták. A tinédzserkor kihí-
vásai. Szerepek a családban. … és minde-
zekhez sok-sok gyakorlati tanács, segítség.

Az elõadások után lehetõséget biztosí-
tunk a beszélgetésre. Az elõadás minden 
csütörtökön 17.30-kor kezdõdik a mûve-
lõdési központban. Elõadó: Zsiga Attila 
lelkigondozó.

A belépés díjtalan! Minden érdeklõdõt 
szeretettel várunk!

MARTFÛ

PROGRAMAJÁNLÓ
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